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وزیر کشور: 

بانک مرکزی طرح های دارای 
اولویت را تأمین مالی می کند
 وزیر کشور گفت: بانک مرکزی متقبل شده بعضی از طرح هایی که برای توسعه و پیشرفت تعریف شده  و باید با سرعت بیشتری تکمیل شود را تأمین مالی کند.

احمد وحیدی   در حاشیه نشست استانداران سراسر کشور با حضور محمد مخبر معاون رئیس جمهور، درباره محورهای مورد بحث در این جلسه، گفت: امروز 
موضوعات فرهنگی، اقتصادی و انتخابات بررسی شد.وی ادامه داد: در حوزه موضوعات فرهنگی با حضور دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی، فعال سازی هرچه 
بیشتر شوراهای فرهنگی در استان ها مورد بحث قرار گرفت و نقطه نظرات استانداران نیز منعکس شد. وزیر کشور بیان داشت: از موضوعات مهم مطرح شده 

در نشست امروز، انتخابات بود که با محوریت مشارکت، مورد گفت وگو و بررسی قرار گرفت.

معاون وزیر نفت:

سوخت  عرضه  برای  سوخت  تلاش  عرضه  برای   تلاش 
سوخت  کارت  طریق  از  جایگاه ها  سوخت  در  کارت  طریق  از  جایگاه ها   در 
ادامه داردادامه دارد

 صفحه 5 را بخوانید

    گزارش

چرخش های اصلاحی آیین نامه جدید رتبه بندی معلمان؛

 »رتبه بندی« معلمان 
همانند اساتید دانشگاه  می شود

   بنا بر اظهارات رئیس پژوهشگاه مطالعات آموزش و پرورش، 
در آیین نامه جدید رتبه بندی معلمان پیشنهاد شده، معلمان 
علاوه بر ارزیابی هر چهار سال یک بار برای ارتقای رتبه، همانند 
اســاتید دانشــگاه و برای کسب »پایه علمی« هر سال ارزیابی 
شوند و بر اساس عملکرد سالیانه خود »پایه علمی« کسب کنند.

علــی محبــی، درباره ۱۰ چرخش اصلاحــی آیین نامه جدید 
رتبه بندی معلمان اظهار کرد: در حال حاضر آیین نامه جدید 
رتبه بندی معلمان در فرآیند بررسی و تصویب قرار دارد و ممکن 
است تغییراتی کند از این رو نمی توان جزئیات آن را بیان کرد ...

 فرمانده نیروی هوایی ارتش: 
جت یاسین به تولید انبوه می رسد

اسلامی: برای ما مسلم است فناوری 
هسته ای موجب اقتدار ملی است
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     ویترین

 بورس 
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مرتضی  زاهدي- شهردار شادگان

آگهی  مناقصه  عمومی  یک  مرحله  اي آگهی  مناقصه  عمومی  یک  مرحله  اي 
به  استناد مجوز شوراي محترم اسلامی  شهر شادگان، شهرداري 
شادگان در نظر دارد پروژه واگذاري نیروهاي انتظامات جهت  ساماندهی  بازار شهر 
شادگان را از طریق  برگزاري مناقصه  عمومی  یک  مرحله  اي در بستر سامانه  تدارکات 
الکترونیکی  دولت  )ستاد( به  پیمانکاران واجد شرایط  واگذار نماید. کلیه  مراحل  برگزاري 
 مناقصه  از دریافت  اسناد مناقصه  تا ارائه  پیشنهاد، بازگشایی  قیمت  هاي پیشنهادي و ...
 www.setadiran.ir )از طریق  درگاه سامانه  تدارکات الکترونیکی  دولت  )ستاد
انجام خواهد شد و لازم است  شرکت  کنندگان در مناقصه  در صورت عدم عضویت  
قبلی  مراحل  ثبت  نام در سایت  مذکور و دریافت  گواهی  امضاي الکترونیکی  )توکن ( 

را جهت  شرکت  در مناقصه  محقق  سازند.
شرایط  مناقصه:

  ١- مبلغ  پروژه )برآورد اولیه ( : ١٩/٦٧٤/٥٦١/٤٠٨ ریال
٢- شماره فراخوان و تاریخ  انتشار آگهی  مناقصه  در سامانه  : ٢٠٠٢٠٩٥٣٠٠٠٠٠٠٤٦ 

روز سه  شنبه  مورخ ١٤٠٢/٠٩/٢١
 ٣- نام و نشانی  برگزارکننده مناقصه : شهرداري شادگان به  آدرس استان خوزستان 

شهر شادگان بلوار فتح  المبین 
٤- هزینه  خرید اسناد مناقصه : مبلغ  ١/٥٠٠/٠٠٠ ریال می  باشد که  از درگاه بانکی  

موجود در سامانه  ستاد)حساب ٠١٠٥٤١٩٢٥٢٠٠٠بانک  ملی ( انجام می  گیرد.
٥- مهلت  زمان دریافت  اسـناد مناقصـه  از سـامانه  : از روز سـه  شـنبه  مـورخ 

١٤٠٢/٠٩/٢١ تـا سـاعت  ١٩ روز پنجشـنبه  مـورخ ١٤٠٢/٠٩/٣٠
٦- آخرین  مهلت  ارائه  قیمت  پیشنهادي - بارگذاري در سامانه  : ساعت  ١٩ روز سه  

شنبه  مورخ ١٤٠٢/١٠/١٢ 
۷- تاریخ  گشایش  پیشنهادها: روز چهارشنبه  مورخ ١٤٠٢/١٠/١٣ ساعت  ١٠ در 

محل  دفتر شهردار شادگان
٨- مبلغ  و نوع تضمین  فرایند ارجاع کار: مبلغ  ٩٨٣/٧٢٨/٠٧٠ ریال که  به  دو 
صورت ضمانتنامه  بانکی  ، فیش  واریزي به  شماره حساب سپرده شهرداري شادگان 

٠١٠٥٤١٩٢٣٢٠٠١ می  باشد.
٩- آدرس و زمان تحویل  اصل  تضمین  شرکت  در فرایند ارجاع کار: اصل  تضمین  
شرکت  در فرایند ارجاع کار)پاکت  الف ( علاوه بر بارگذاري در سامانه  ستاد، می  
بایستی  بصورت فیزیکی  و در پاکت  دربسته  و ممهور ، حداکثر تا پایان وقت  اداري 
روز سه  شنبه  مورخ ١٠/١٢ /١٤٠٢ به  دبیرخانه  کمیسیون معاملات)امورقراردادها( 
شهرداري شادگان در آدرس فوق الذکر تحویل  و رسید دریافت  شود و پس  از این  

تاریخ  )علی  رغم  بارگذاري در سامانه  ستاد( پاکت  الف  مردود خواهد شد.
١٠- هزینه  انتشار آگهی  بر عهده برنده مناقصه  می  باشد.

١١- مدت اعتبار پیشنهاد قیمت  شرکت  کنندگان ٣ ماه از تاریخ  آخرین  مهلت  ارائه  
پیشنهاد ها می  باشد.

 ١٢- سایر شرایط  مناقصه  در اسناد قید گردیده است .
١٣-ضمناً جهت  کسب  اطلاعات بیشتر می  توانید ضمن  تماس با شماره تلفن  
٠٦١٥٣٧٢١٤٥٥ شهرداري شادگان و همچنین  پشتیبانی  سامانه  ستاد به  شماره 

١٤٥٦ تماس حاصل  فرمایید.
تاریخ  انتشار نوبت  اول : ١٤٠٢/٠٩/٢١ تاریخ انتشار نوبت  دوم : ١٤٠٢/٠٩/٢٨

نوبت دوم

مرتضی  زاهدي- شهردار شادگان

آگهی  مناقصه  عمومی  یک  مرحله  ايآگهی  مناقصه  عمومی  یک  مرحله  اي
 به  استناد مجوز شوراي محترم اسلامی  شهر شادگان، شهرداري 
شادگان در نظر دارد پروژه احداث مجموعه  خدماتی  اربعین  حسینی  شهرستان 
راه  بین  حسینیه  ها) سه   دیوار محوطه   و  فاز دوم - احداث حسینیه  ها  شادگان 
خور دورق( را از طریق  برگزاري مناقصه  عمومی  یک  مرحله  اي در بستر سامانه  
تدارکات الکترونیکی  دولت  )ستاد( به  پیمانکاران واجد شرایط  واگذار نماید. کلیه  
مراحل  برگزاري مناقصه  از دریافت  اسناد مناقصه  تا ارائه  پیشنهاد، بازگشایی  قیمت  
)ستاد( دولت   الکترونیکی   تدارکات  سامانه   درگاه  طریق   از   ... و  پیشنهادي   هاي 

www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است  شرکت  کنندگان در مناقصه  در 
صورت عدم عضویت  قبلی  مراحل  ثبت  نام در سایت  مذکور و دریافت  گواهی  امضاي 

الکترونیکی  )توکن ( را جهت  شرکت  در مناقصه  محقق  سازند.
شرایط  مناقصه:  

١- مبلغ  پروژه )برآورد اولیه ( : ٤٠/٧٦٠/١٢١/٧٥٠ ریال
٢- شماره فراخوان و تاریخ  انتشار آگهی  مناقصه  در سامانه  : ٢٠٠٢٠٩٥٣٠٠٠٠٠٠٤٧ 

روز سه  شنبه  مورخ ١٤٠٢/٠٩/٢٨ 
۳- هزینه  خرید اسناد مناقصه : مبلغ  ١/٥٠٠/٠٠٠ ریال می  باشد که  از درگاه بانکی  

موجود در سامانه  ستاد)حساب ٠١٠٥٤١٩٢٥٢٠٠٠ بانک  ملی ( انجام می  گیرد.
٤- مهلت  زمان دریافت  اسناد مناقصه  از سامانه  : از روز سه  شنبه  مورخ ١٤٠٢/٠٩/٢٨ 

تا ساعت  ١٩ روز پنجشنبه  مورخ ١٤٠٢/١٠/٠٧ 
۵- آخرین  مهلت  ارائه  قیمت  پیشنهادي - بارگذاري در سامانه  : ساعت  ١٩ روز 

پنجشنبه  مورخ ١٤٠٢/١٠/٢١ 
۶- تاریخ  گشایش  پیشنهادها: روز شنبه  مورخ ١٤٠٢/١٠/٢٣ ساعت  ١٠ در محل  دفتر 

شهردار شادگان
٧- مبلغ  و نوع تضمین  فرایند ارجاع کار: مبلغ  ٢/٠٣٨/٠٠٦/٠٨٠ ریال که  به  دو 
صورت ضمانتنامه  بانکی  ، فیش  واریزي به  شماره حساب سپرده شهرداري شادگان 

٠١٠٥٤١٩٢٣٢٠٠١ می  باشد.
٨- آدرس و زمان تحویل  اصل  تضمین  شرکت  در فرایند ارجاع کار: اصل  تضمین  
شرکت  در فرایند ارجاع کار )پاکت  الف ( علاوه بر بارگذاري در سامانه  ستاد، می  بایستی  
بصورت فیزیکی  و در پاکت  دربسته  و ممهور ، حداکثر تا پایان وقت  اداري روز چهارشنبه  
مورخ ١٤٠٢/١٠/٢٠ به  دبیرخانه  کمیسیون معاملات)امورقراردادها( شهرداري شادگان 
در آدرس فوق الذکر تحویل  و رسید دریافت  شود و پس  از این  تاریخ  )علی  رغم  

بارگذاري در سامانه  ستاد( پاکت  الف  مردود خواهد شد.
٩- هزینه  انتشار آگهی  بر عهده برنده مناقصه  می  باشد.

١٠- مدت اعتبار پیشنهاد قیمت  شرکت  کنندگان ٣ ماه از تاریخ  آخرین  مهلت  ارائه  
پیشنهاد ها می  باشد.

 ١۱- شهرداري در رد یا قبول کلیه  پیشنهاد ها مختار است .
١٢- هرگاه برندگان اول و دوم و سوم حاضر به  انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به  

ترتیب  ضبط  خواهد شد.
 ١٣- سایر اطلاعات وجزئیات مربوط به  مناقصه  در اسناد قید گردیده است .

تلفن   با شماره  توانید ضمن  تماس  بیشتر می   ١٤-ضمناً جهت  کسب  اطلاعات 
٠٦١٥٣٧٢١٤٥٥ شهرداري شادگان و همچنین  پشتیبانی  سامانه  ستاد به  شماره ١٤٥٦ 

تماس حاصل  فرمایید.
تاریخ  انتشار نوبت  اول : ١٤٠۰/٠٩/٢٨ تاریخ  انتشار نوبت  دوم : ١٤٠٢/١٠/٠٥

آگهي   مناقصه  عموميآگهي   مناقصه  عمومينوبت اول

روابط عمومی شرکت توزیع نیروی  برق استان چهار محال وبختیاری    

شركت توزیع نيروي برق استان چهارمحال و بختياري درنظردارد مناقصه عمومی ذیل را از 
طریق سامانه تدارکات الکترونیک دولت انجام دهد.کلیه مراحل برگزاری مناقصه، از دریافت اسناد تا ارائه 
 www.setadiran.ir   پیشنهاد و بازگشایی پاکتها از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس

انجام خواهد شد.
نام و نشانی مناقصه گزار: شركت توزیع نیروي برق استان چهارمحال و بختیاري به آدرس شهركرد - بلوار 

شریعتی - تقاطع خیابان فردوسی- امور بازرگاني- اداره تدارکات.
موضوع مناقصه  :

مبلغ تضمين  )ریال (موضوع  مناقصهنوع  مناقصهشماره  مناقصه

واگذاری بهره برداری از شبکه های توزیع و روشنایی معابر امور برق یک مرحله عمومی40236
3.220.000.000شهرستان کيار و شعب تابعه

مهلت :

 متقاضيان می توانند پس از انتشار آگهی  لغایت پایان ساعت اداری روز دو شنبه  مورخ 04 / 10 /1402مهلت و محل دریافت اسناد
 از طریق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت نسبت به ثبت نام و دریافت اسناد مناقصه اقدام نمایند.

آخرین مهلت تحویل 
 بارگذاری پاکات  ارزیابی 

کيفی /الف / ب / ج
پایان وقت اداری روز چهار شنبه مورخ 1402/10/20   مطابق شرایط مندرج در اسناد مناقصه

تاریخ،  زمان و محل گشایش 
8 صبح روز شنبه مورخ 1402/10/23  سالن جلسات شرکت توزیع نيروی برق  استان چهارمحال و بختياریپيشنهادها ی ارزیابی کيفی 

تاریخ،  زمان و محل گشایش 
8 صبح روز دوشنبه مورخ 1402/10/25  سالن جلسات شرکت توزیع نيروی برق  استان چهارمحال و بختياریپيشنهادها

مدت اعتبار پيشنهادها:  اعتبار پیشنهادها از زمان افتتاح پاکتها سه ماه و قابل تمدید تا سه ماه دیگر می باشد.
نوع و مبلغ تضمین شرکت در   مناقصه  :  مبلغ تضمین شرکت در مناقصه بصورت ضمانتنامه بانکی معتبر، واریز 

وجه نقد و یا مطابق سایر شرایط مندرج در اسناد مناقصه می باشد.
سایر شرایط:

به پیشنهادات فاقد امضا، مشروط، مخدوش و پیشنهاداتی که بعد از انقضای مدت مقرر در فراخوان واصل شود، 
مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.

به پیشنهادات فاقد سپرده، سپرده های مخدوش، سپرده های کمتر از میزان مقرر، چک شخصی و نظایر آن 
ترتیب اثرداده نخواهدشد.

سایر اطلاعات و جزئیات مربوط در اسناد  مناقصه  مندرج است . 
تلفن تماس : ۰۳8۳222۶2۷۷ اداره تدارکات 

شرکت توزیع نیروی برق 
استان  چهارمحال و بختیاری )سهامی خاص(
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    دریچه

معاون وزیر راه  و شهرسازی مطرح کرد
 به  دنبال یک مدل اقتصادی برای

 بخش خصوصی حوزه حمل ونقل هستیم
معاون حمل ونقل وزیر راه و شهرسازی گفت: 
ایــران در کریدورهای مهمی قرار گرفته که 
باید از این فرصت ها استفاده کرد و ما به دنبال 
یــک مدل اقتصادی برای تامین منابع برای 

بخش خصوصی هستیم.
شــهریار افندی زاده - معــاون حمل ونقل    

وزیر راه و شهرســازی- در مراسم هفتمین 
نمایشــگاه حمل ونقل، لجستیک و صنایع 
وابســته، با بیان اینکه این نمایشــگاه تلاش کرده آخرین دستاورهای بخش 
حمل ونقل را به نمایش بگذارد، گفت: ۳۱۶ شرکت دولتی و خصوصی و بیش 
از ۸۵ شرکت دانش بنیان در این نمایشگاه شرکت کردند. همچنین در این 
نمایشــگاه آخرین محصولات شرکت های دانش بنیان مطرح می شود که با 
مطرح شدن نیارها،  می توان به آنها پاسخ داد. وی با بیان اینکه امروزه در دنیا 
بحث حمل ونقل از آنجایی که زیرساخت مسائل اقتصادی است،  حائز اهمیت 
اســت، گفت: حمل ونقل روزانه از نظر جابه جایی مســافر و کالا با همه مردم 
در ارتباط است. آگاهی از نیازهای حمل ونقل،   استفاده از تکنولوژی ها برای 
برطرف کردن این نیازها می تواند تاثیر زیادی داشته باشد. ایران با توجه به  
موقعیت خوبی که دارد می تواند از فرصت ایجاد شده استفاده کرده و نقش 

مهمی در حمل ونقل بین المللی و داخلی ایفا کند.
معاون حمل ونقل وزیر راه و شهرسازی خاطرنشان کرد: اینکه چرا کریدورهای 
ترانزیتی اهمیت دارد و همه کشورها تلاش می کنند در کریدورها سهم قابل 
توجهی داشته باشند و چرا مسائل اقتصادی به  نوعی به ترانزیت و حمل ونقل 
گره خورده اســت، به این دلیل اســت که کریدورهای ترانزیتی می توانند 
کریدورهای لجســتکی ایجاد کنند، در کریدورهای لجســتیکی هم مراکز 
توزیع کالا قرار می گیرد که می تواند بهره وری را افزایش دهد. به  دنبال ایجاد 
کریدورهای لجستیکی، کریدورهای تجاری مطرح می شود.  به  خصوص برای 

ایران که می تواند حد فاصل آسیا و اروپا باشد.

بذرپاش مطرح کرد:
 تلاش برای آزادسازی واردات 

واگن های مسافری
وزیر راه و شهرسازی گفت: برای واردات 
واگن هــای مســافری، مغایرت قانونی 
وجود دارد و درخواســت ما از ســران 
ایــن بوده که مجــوز واردات واگن های 
مسافری هم داده شود که بتوانیم توسعه 

ناوگان ریلی داشته باشیم.
مهرداد بذرپاش در حاشــیه هفتمین 
نمایشــگاه بین المللــی حمل ونقــل، 
لجســتیک و صنایع وابســته در جمع خبرنگاران، با بیان اینکه یکی 
از هدف های ما توســعه ناوگان اســت، گفت: تلاش ما این است که 
برای توسعه ناوگان ریلی تا جای ممکن از ظرفیت داخلی استفاده 
کنیــم، امــا در صورت تکمیل ظرفیت داخلی، از واردات اســتفاده 
می کنیــم.  وی ادامــه داد: البته برای واردات واگن های مســافری، 
مغایرت قانونی وجود دارد و درخواســت ما از  ســران این بوده که 
مجوز واردات واگن های مســافری هم داده شــود که بتوانیم توسعه 
ناوگان ریلی داشته باشیم. همچنین یک تصمیم راهبردی گرفتیم 
که بخش بار در حوزه ریلی را به شرکت های صاحب بار بسپاریم.  
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه صنعت حمل ونقل یکی از اصلی ترین 
و شاید اصلی ترین زیرساخت توسعه اقتصادی در بخش های گوناگون 
کشور است، افزود: کشوری می تواند از توسعه اقتصادی به صورت رسا 
حرف بزند که صنعت حمل ونقل پیشرفته ای داشته باشد. از این رو در 
یک سال گذشته یکی از اصلی ترین پروژه های ما ایران راه بوده است؛ با 
این تعریف که ایران، یک راه برای عبور کالاهای منطقه و یک راه حل 
برای کم شــدن هزینه تولید اســت.  بذرپاش ادامه داد: این نقشه در 
وزارت راه پیش روی ما قرار دارد و همه پروژه ها را با آن می سنجیم، 
این کلان پروژه از ســوی رییس جمهور هم مورد پیگیری قرار دارد. 
مهم ترین پروژه های ریلی کشــور در این جلســات پیگیری می شود 
که می توان به خط آهن چابهار زاهدان، شلمچه بصره، رشت-آستارا، 

شهرکرد اصفهان و... اشاره کرد.
راه آهن رشت - کاسپین دهه فجر عملیاتی می شود   

وی در ادامه خاطرنشان کرد: امیدواریم دهه فجر بتوانیم پروژه رشت 
- کاســپین را عملیاتی کنیم و اتصال دریا به دریا را شــاهد باشیم. با 
این اقدام خطوط ریلی توسعه یافته و بنادر امیرآباد و بندر کاسپین 
در کنــار بندر ســابق انزلی عملًا یک اقتصــاد دریای متفاوت تری را 

خواهیم داشت.

رئیس جمهور جبران عقب ماندگی ها در رشــد 
اقتصادی و سرمایه گذاری و همچنین برداشتن 
گام های بلند برای اســتقلال اقتصادی کشــور 
را نیازمنــد »مدیریت کارآمد و تحول خواه« به 
ویژه در وزارت امور اقتصادی و دارایی کشــور 
دانســت و اظهار داشت: این وزارتخانه موظف 
اســت با بهره گیری از همه قوانین حمایتی در 
عرصه تولید همه تلاش خود را در جهت رونق 
اقتصادی و مقاوم ســازی اقتصاد کشور در برابر 

تکانه های خارجی به کار گیرد.
ســید ابراهیم رئیســی   در ادامه فرآیند نظارت 
ستادی بر دستگاه های اجرایی کشور به وزارت 
امور اقتصادی و دارایی رفت و پس از شــنیدن 
گزارش وزیر و مدیران ارشــد این وزارتخانه از 
اقدامــات صورت گرفته در ۲ ســال گذشــته، 
توصیه هــا و نــکات مهمی برای بهبود و ارتقای 

عملکرد این وزارتخانه مطرح کرد.
رئیــس جمهور با تأکید بر ضرورت نگاه تحولی 
مدیران این وزارتخانه همراه بازنگری در برخی 
از روندهای موجود و برداشــتن گام های رو به 
جلو و جهشــی جهت ســاماندهی نظام مالی و 
فراهم کردن سرمایه برای کشور، تصریح کرد: 
از جملــه مأموریت هــا و وظایف اصلی وزارت 
امــور اقتصادی و دارایی اســتفاده از اختیارات 
قانونی برای »تجمیع سرمایه در کشور« از محل 
مالیات، بیمه و بازار سرمایه تا بانک ها، گمرکات، 

مولدسازی و خصوصی سازی است.
 رئیســی رشــد اقتصادی را در گرو »افزایش 

بهره وری و سرمایه گذاری« عنوان کرد و با تأکید 
بر نقش این وزارتخانه در این زمینه افزود: همه 
برنامه ها و تصمیم گیری ها باید معطوف به رونق 

تولید در کشور باشد.
رئیس جمهــور »ایجاد مشــوق های مالیاتی 
برای تولیدکنندگان«، »استفاده از درآمدهای 
خصوصی سازی برای تقویت تولید« و »تبدیل 
ســرمایه های منجمد و متوقف به سرمایه پویا 
و مولــد« را از جملــه زمینه های موجود در این 
وزارتخانــه برای کمک به رونق تولید و رشــد 
اقتصادی در کشــور دانســت و گفت: در زمینه 
جــذب ســرمایه گذاری نیز ایــن وزارتخانه با 
تســهیل تجارت و بهره گیــری از ظرفیت های 
بیمه ای برای تضمین سرمایه و پوشش ریسک 

سرمایه گذار و همچنین »ایجاد جذابیت در بازار 
سرمایه برای جذب ســرمایه های سرگردان« 
مردم می تواند در زمینه تامین ســرمایه گذاری 
به عنوان دیگر پایه ها و محورهای مهم رشــد 

اقتصادی نقش آفرین باشد.
 رئیســی جبــران عقب ماندگی هــا در رشــد 
اقتصادی و سرمایه گذاری و همچنین برداشتن 
گام های بلند برای اســتقلال اقتصادی کشــور 
را نیازمنــد »مدیریت کارآمد و تحول خواه« به 
ویژه در وزارت امور اقتصادی و دارایی کشــور 
دانســت و اظهار داشت: این وزارتخانه موظف 
اســت با بهره گیری از همه قوانین حمایتی در 
عرصــه تولیــد از جمله قانون رفع موانع تولید، 
قانون تســهیل صدور مجوزهای کسب و کار و 

قانون استفاده از توان تولیدی و خدماتی کشور، 
همــه تــلاش خود را در جهت رونق اقتصادی و 
مقاوم ســازی اقتصاد کشور در برابر تکانه های 

خارجی به کار گیرد.
رئیــس جمهور بــا تأکید بر اینکه »بنگاهداری 
بانک هــا با سیاســت های کلی نظــام و دولت 
سازگاری ندارد«، تصریح کرد: »هدایت سرمایه 
بانک ها به سمت تولید« و »توانمندسازی بخش 
خصوصی« از جمله اقدامات مهم در ساماندهی 
نظام مالی کشور است که وزارت امور اقتصادی 
و دارایی می تواند در این زمینه به طور جدی و 

موثر نقش آفرین باشد.
رئیــس جمهــور در ادامه »تلاش برای افزایش 
ســرمایه گذاری داخلی و خارجی« و »افزایش 
بهره وری« را دو انتظار و خواسته اصلی خود از 
مدیران این وزارتخانه عنوان کرد و افزود: تمام 
تلاش های دولت باید در جهت رفع مشــکلات 
و دغدغه هــای مردم برنامه ریزی و اجرا شــود، 
بــه نحوی که رونق بــازار مبتنی بر آمار مثبت 
اقتصادی برای جامعه ملموس و محسوس باشد.  
رئیســی »ایجاد سامانه جامع اطلاعات اقتصاد 
ایران« و »همگام ســازی بنگاه ها و شرکت های 
دولتی و غیردولتی با سیاســت های اقتصادی 
کشور« را از جمله اقدامات خوب و مؤثر وزارت 
اقتصاد در جهت سالم ســازی نظام اقتصادی و 
نیز افزایش بهره وری دانست و بر ضرورت اهتمام 
بیشــتر این وزارتخانه برای تحقق کامل اهداف 

دولت در این چارچوب تأکید کرد.

در نظارت ستادی از وزارت امور اقتصادی و دارایی مطرح شد:

دستور رئیس جمهور به مدیران وزارت اقتصاد برای ارتقای عملکرد نظام اقتصادی کشور
    خبر

فروش ۱2 میلیارد تومان کالاهای اموال تملیکی

مدیر طرح سامانه حراج خرده فروشی الکترونیکی سازمان جمع آوری و فروش اموال 
تملیکی گفت: ۶۹ دوره حراج خرده فروشــی در اســتان های مختلف برگزار شد که 

کالاهای عرضه شده در این حراج ها ۱۲ میلیارد تومان فروخته شد.
»حســن خالقی«  اظهار داشــت: حراج های خرده فروشــی از خردادماه امســال با 
حضور وزیر اقتصاد رونمایی شد و از این زمان تا کنون ۶۹ دوره حراج خرده فروشی 
بــرای انــواع لــوازم خانگی و تجهیزات برقی و الکترونیکی برگزار شــد. وی افزود: 
تاکنون بیش از ۲ هزار و ۵۰۰ قلم کالا در این حراج ها به فروش رسیده که بیشتر 
متقاضیان مصرف کننده نهایی کالا هستند. مدیر طرح سامانه حراج خرده فروشی 
الکترونیکی ســازمان اموال تملیکی 
بــا اشــاره به بیــش از ۱۵ هــزار نفر 
شــرکت کننده در این حراج ها گفت: 
شــرکت در حراج های خرده فروشــی 
برای عموم مردم و کارمندان آزاد است 
و محدودیتــی ندارد. وی ادامه داد: هر 
شــرکت کننده با ارائه پیشنهاد قیمت، 
می تواند قیمت های پیشــنهادی سایر 
شــرکت کنندگان را ببینــد و این امر 

رقابت ها را شفاف می کند.

تجارت ایران و عمان ۵ میلیارد دلاری می شود

 وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به پیگیری برقراری تجارت ترجیحی بین ایران و عمان، 
گفت: هدف گذاری ما برای تجارت با عمان در گام اول ۳.۵ میلیارد در سال است، اما بررسی ها 

نشان می دهد به سادگی می توانیم این رقم را به ۵ میلیارد دلار برسانیم.
 »عباس علی آبادی« با بیان اینکه از اهداف وزارت صمت تسهیل تجارت برای بازرگانان است و 
یکی از این راهکارها کاهش تعرفه های تجاری است، اظهار داشت: تعرفه های تجارت ترجیحی 
کمی از تجارت آزاد بالاتر و محدودتر هستند، اما اثربخشی مناسبی بر میزان تجارت دارند. 
وی افزود: با توجه به عضویت عمان در شورای همکاری خلیج فارس )GCC( ما می توانیم 
تفاهم نامه تجارت ترجیحی داشته باشیم و فهرستی از کالاها شامل نرخ های پایین تر باشد. وزیر 
صنعت، معدن و تجارت ایران در ادامه تاکید 
کرد: این مســاله می تواند منفعت بازرگانان 
را افزایش داده و در نهایت منجر به افزایش 
میزان تجارت دو کشــور شــود. علی آبادی 
گفت: از بازرگانان و تجار کشور می خواهیم 
از ظرفیت کشــورهایی مثل عمان، با توجه 
به روابط خوب دیپلماتیک، استفاده کنند تا 
به توسعه تجارت و در نهایت بهبود وضعیت 

اشتغال و معیشت مردم منجر شود.

وزیــر بهداشــت با بیــان اینکه 
وضعیت موجودی شیرخشک در 
کشور بسیار بهبود یافته، گفت: در 
حال حاضر شیرخشــک با قیمت 
مصــوب قبلی و بــا ارائه کد ملی 
نوزاد و ثبت UID در ســامانه تی 

تک، عرضه می شود.
 وزیر بهداشــت به صورت ســرزده و در راستای نظارت بر ارائه 
خدمات درمانی تخصصی و فوق تخصصی به کودکان و نوزادان، 
از دو بیمارســتان کودکان حکیم و حضرت علی اصغر)ع( در 
پایتخت بازدید کرد.بنابر اعلام وزارت بهداشــت، دکتر بهرام 
عین اللهی روز گذشته ) ۲۶ آذر ماه( به صورت سرزده از بخش 
های اورژانس و بســتری کودکان بیمارســتان کودکان حکیم 
که دو ماه پیش با حضور رییس جمهور افتتاح شــد، بازدید و 
نحوه خدمت رســانی به بیماران را با حضور دکتر صادق نیت، 
رییس این بیمارستان، بررسی کرد.   وی همچنین در گفتگو 
با پرسنل این بیمارستان، در جریان مشکلات آنها قرار گرفت 
و بــرای پیگیری تقویت نیروی انســانی در بخش تخصصی و 
پرســتاری، دســتوراتی به معاونین وزارت بهداشت و رییس 

دانشگاه علوم پزشکی تهران صادر کرد.  

حرکــت به ســمت تولید خودروهای 
برقــی بــا موتور القایی با توجه به توان 
داخــل در حوزه موتورهــای القایی، 
موضوعی اســت که از سوی مسئولان 
حوزه صنعت مورد توجه قرار گرفته و 
آنها معتقدند کشور می تواند با جهشی 

هوشمندانه، مستقیماً وارد تولید این نوع خودروها شود.
 ســید مصطفی مهدوی- مدیر واحد طراحی خودروی برقی شــرکت 
تحقیق و توســعه فناوری  ایران خودرو - در نشست توسعه حمل ونقل 
خودروهای برقی با عنوان "تجربه توســعه فناوری خودروی برقی در 
کشور، ضمن اشاره به تبیین توانمندی های فناوری در این حوزه اظهار 
کــرد: فرآیند طراحی خــودروی تمام برقی از حیث ویژگی های فنی، 
نسبت به سایر مدل های خودروی برقی ساده تر است و کشور می تواند 
با جهشی هوشمندانه، مستقیماً وارد تولید این نوع خودروها  شود.  وی 
افزود: خودروسازان داخلی در طراحی اجزای یک خودرو همچون پک 
باطری و سیستم یکپارچه موتور )درایور، گیربکس و موتور(، سیستم 
یکپارچه توزیع توان، مبدل و شارژ یا کنترل مرکزی خودروهای برقی، 
هیچ مشــکلی ندارند؛ تنها در اجزای فناوری ها نظیر ســل باتری یا آی 
ســی و مواردی نظیر آن که همه خودروســازان دنیا هم از خارج تامین 

می کنند، بایستی از خارج تأمین شود.

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی با بیان اینکه متن قرارداد با طرف هندی 
در بندر چابهار نهایی شده است، گفت: سرمایه گذاری ها در حال انجام است، 

اما اسم سرمایه گذارهای خارجی را نمی توانیم بیاوریم.
 علی اکبر صفایی در نشست خبری در هفتمین نمایشگاه حمل ونقل، لجستیک 
و صنایع وابسته، با اشاره به سیاست های توسعه دریامحور، گفت: به تازگی این 
سیاســت ها از ســوی مقام معظم رهبری ابلاغ شده و دولت در حال پیگیری 
سازوکار اجرایی این سیاست ها است تا مباحث مربوط  به اقتصاد دریا و توسعه 
دریامحور، به عنوان یکی از پیشران های مهم اقتصاد کشور مطرح شود. وی با 
اشاره به لایروبی خلیج گرگان بیان کرد: اواخر سال ۱۴۰۱، خلیج گرگان در 
حال از بین رفتن بود. بندر ترکمن ۱۵ سال است که خشک شده بود. به تازگی 
با حضور رئیس جمهوری در آن منطقه، یک میلیون و ۴۶۰ هزار مترمکعب 

لایروبی انجام شده، کانال عاشوراده باز شده و در حال حاضر عمق مناسبی در 
خلیج گرگان داریم و اکنون مردم می توانند از آن منطقه و شبه جزیره میانکاله 
بازدید کنند.مدیرعامل ســازمان بنادر و دریانوردی ادامه داد: همکاران من 
در حوزه معاونت بندری، زحمات بسیاری کشیدند. فردا همایش حمل ونقل 
دریایی و توسعه دریامحور با حضور تمام بخش های خصوصی برگزار می شود، 
در این همایش ۴۵ هزار میلیارد تومان در قالب ۳۰ قرارداد امضا می شود برای 
اینکه بخش خصوصی در حوزه دریا و بندر ســرمایه گذاری کند و بتوانیم در 
راســتای سیاست های توسعه دریامحور قدم دیگری برداریم.صفایی با اشاره 
بــه آمــاری از حمل ونقل دریایی بیان کرد:  تا ۳۰ آبان ۱۴۰۲، تجارت دریابرد 
کشور ۱۵۳ میلیون و ۶۴۶ هزار تن بوده است. در عملکرد غیرنفتی، در هشت 

ماهه امسال نسبت به هشت ماهه سال گذشته، ۸.۵ درصد رشد داشتیم.

مدیرعامل سازمان بنادر اعلام کرد:

 نهایی شدن
  قرارداد 
 با طرف هندی
 در بندر چابهار

وزیر بهداشت اعلام کرد:

عرضه شیرخشک با کد ملی نوزاد و 
قیمت قبلی در داروخانه ها

در نشست توسعه فناوری خودروی های برقی مطرح شد:

جهشی هوشمندانه در تولید 
خودروهای تمام برقی

تدوین مدل اقتصادی در بخش حمل ونقل 

 معاون حمل ونقل وزیر راه و شهرســازی گفت: به دنبال تدوین یک مدل اقتصادی 
برای جذب سرمایه بخش خصوصی در حوزه حمل ونقل با هدف ورود فناوری های 

جدید به این حوزه هستیم.
 "شهریار افندی زاده" در مراسم افتتاحیه هفتمین نمایشگاه بین المللی حمل ونقل، 
لجستیک و صنایع وابسته که صبح امروز در محل مصلای امام خمینی)ره( برگزار شد، 
با تبریک هفته حمل ونقل اظهار کرد: در این نمایشگاه ۳۱۶ شرکت دولتی و خصوصی 
و بیش از ۸۵ شرکت دانش بنیان حضور دارند. به گفته افندی زاده، موضوع حمل ونقل 
امروز زیرســاخت مســائل اقتصادی بوده و روزانه با همه مردم ســروکار دارد، بنابراین 
آگاهی از نیازهــای حوزه حمل ونقل و 
استفاده از تکنولوژی ها برای تامین این 
نیازها تاثیر زیادی بر زندگی مردم دارد. 
معاون حمل ونقل وزیر راه و شهرسازی 
گفت: ایران با توجه با موقعیت مناسبی 
که در حوزه حمل ونقل بین المللی دارد، 
می تواند از فرصت ایجاد شــده استفاده 
کند و نقــش عمده ای را در حمل ونقل 

داخلی و بین المللی ایفا کند.

ژه
ــــــ

یـــ
ر   و

خبا
          ا

 

وزیر جهادکشــاورزی گفت: با رانت، 
فســاد و انحصــار به شــدت برخورد 
می شــود و در صورت اثبات، مسئول 
در هر سطحی باشد عزل می شود، این 
خط قرمز اســت و در ســتاد و استان 

جاری خواهد بود.
 محمدعلی نیکبخت در نشست شورای معاونین و مدیران از تعهد خویش 
به رئیس جمهوری گفت و تاکید کرد: نظارت و حساب کشــی در همه 
زمینه ها وظیفه مســوولان اســت و اگر تخلفی صورت گرفت، به سرعت 
پیگیری شود. وی در همین حال افزود: با رانت، فساد و انحصار به شدت 
برخورد می شــود و در صورت اثبات، مســئول در هر سطحی باشد عزل 
می شــود، این خط قرمز اســت و در ســتاد و اســتان جاری خواهد بود.  
نیکبخت در ادامه با اشــاره به برخی رفتارها در مواجهه با ارباب رجوع، 
گفت: تکریم ارباب رجوع از خطوط قرمز دولت است و برخورد نامناسب 
بــا مراجعه کننــدگان در دولت مردمی جایگاهی ندارد. بخش زیادی از 
مشــکلات و مراجعات کشــاورزان، بهره برداران و مردمی که از روستا و 
شهرستان به تهران می آیند، در همان محل قابل حل است. وی همچنین 
افزود: از این پس ارجاع سرمایه گذار به تهران، جای سؤال دارد، علاوه بر این؛ 
پروانه بهره برداری واحدهای کوچک سنتی به سهولت صادر شود و برای 
رونق تولید در روستاها، محدودیت ها برداشته شده و پروانه ها تمدید شود.

وزیر جهادکشاورزی تاکید کرد:

 محدودیتی برای
 سرمایه گذاری نداریم

      کوتاه از اقتصاد

اقتصادی
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استقبال 50 هزار خانوار از طرح امنیت غذایی؛
 در صورت خطای سرپرستان خانوار 

حمایت دولت »قطع« می شود
دولت بــرای برخورداری کودکان از 
تغذیه ســالم، بــه تازگی طرحی در 
قالب امنیت غذایی روی شبکه ملی 
اعتبار پیاده سازی کرده است تا بر این 
اساس کودکان ۶ تا ۵۹ ماهه که دچار 
مشکلات تغذیه ای هستند شناسایی 
و تحــت حمایت قرار گیرند؛ تاکنون 
۱۲۵ هــزار کودک با دهک درآمدی 

یک تا هفت شناســایی و براســاس دهک درآمدی خانوارشان 
مشمول دریافت اعتبار یک میلیون تا ۶۰۰ هزارتومانی شده اند؛ 
حمایتی که بعد از گذشــت کمتر از یک ماه، تاکنون ۵۰ هزار 

خانوار از آن استفاده کرده اند.
علیرضا عسگریان با اشاره به اینکه طرح امنیت غذایی یکی از 
بهترین طرح هایی اســت که به صورت اعتباری به روی شــبکه 
ملی اعتبار پیاده سازی شده است، بیان کرد: در این طرح ارتباط 
تنگاتنــگ و عمیقــی میان وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
و وزارت بهداشــت ایجاد شــده تا دیگر کودکی نیازمند تغذیه 
مضاعف نباشد. این کار از طریق ساختار فعال وزارت بهداشت 

از قبیل درمانگاه ها و خانه های بهداشت انجام شده است.
وی افزود: بعد از تولد نوزادان، این مراکز به سرپرستان خانوار 
کارت ســلامت کودک که دارای نمودار ســلامتی اســت ارائه 
می دهد. در این کارت، شــاخص های مختلفی از جمله اندازه 
دور سر، وزن و قد کودک در نظر گرفته می شود و اگر کودکی 
اســتانداردهای لازم را نداشته باشد، مختصات سلامتی او زیر 
خط ســلامت قرار می گیــرد و نیازمند توجه ویژه خواهد بود. 
بخشــی از توجه شــامل مشاوره سلامتی و بخشی شامل تغذیه 

است.
معاون رفاه و امور اقتصادی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
با بیان اینکه قاعدتاً برخی خانواده ها توان تامین امنیت غذایی 
کودکشان که نیازمند امنیت غذایی است را ندارند، اعلام کرد: 
در حال حاضر ۱۴۰ هزار کودک دچار مشــکل امنیت غذایی 
در ســطح کشــور شناسایی شده اند. به گفته عسگریان، در این 
راستا ۱۴۰ هزار کودک به وزارت رفاه اعلام شده و وزارت رفاه 
نشانی سرپرست خانوار این کودکان را پیدا کرده است. از این 
۱۴۰ هزار نفر، ۱۵ هزار نفر در دهک درآمدی بالای هفت قرار 
داشــته اند که به آنها مشــاوره داده شده است. اما ۱۲۵ هزار نفر 
از این کودکان در دهک یک تا هفت درآمدی قرار هستند که 

در این راستا از این کودکان حمایت می شود.
وی با اشــاره به اینکه دولت بودجه خوبی برای رفع مشــکل 
کودکان ۶ تا ۵۹ ماه دارای مشــکل تغذیه تامین کرده اســت، 
تصریح کرد: به ازای هر کودک شناســایی شــده توسط وزارت 
بهداشــت که نیازمند تغذیه مضاعف باشــد، مبلغی برای خرید 
از اقلام ســبد غذایی تعریف شــده به حساب سرپرستان خانوار 
واریز می شــود، به طوریکه برای کودکان دهک درآمدی یک 
تــا پنج، یک میلیون تومــان و برای کودکان با دهک درآمدی 
۶ و هفــت، ۶۰۰ هزارتومــان واریز می شــود.معاون رفاه و امور 
اقتصادی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به ۱۱ قلم 
کالای ســبد غذایی کالابرگ افزود: طرح کالابرگ فقط شامل 
۱۱ قلم بوده اســت، اما در این طرح، خانوار مشــمول می توانند 
علاوه بر ۱۱ قلم کالابرگی، خرما، سیب، هویج، کدو سبز، پیاز، 
گوجــه فرنگــی، عدس و مغزدانه نیز خرید کنند. اقلام ســبد 
دارای پروتئین و ویتامین و... اســت و قدرت تبدیل شــدن به 
پوره را نیز دارد. مشمولان این طرح تنها در شرایطی می توانند 
از اعتبارشــان اســتفاده کنند که از میان ۱۶ قلم کالای غذایی 
خرید کنند.عسگریان تاکید کرد: در این طرح افراد باید از این 
اقلام خریداری کنند و نمی توانند خطایی انجام دهند، چراکه 
هر ۶ ماه یکبار وزارت بهداشت کارت سلامتی کودک را بررسی 
می کند. اگر نمودار سلامتی کودک بهبود پیدا کرده باشد این 
کمک ادامه پیدا می کند در غیر این صورت این کمک قطع شده 
و مشــاوره به خانواده ارائه می شــود و با تایید وزارت بهداشت، 

مجددا واریز انجام می شود.
وی در پاسخ به این سوال که آیا این طرح مستقل از طرح کمیته 
امداد که برای رفع ســوء تغذیه مادران باردار و کودکان دچار 
مشکل تغذیه اجرا می شود، است؟ اینطور پاسخ داد: این طرح 
به صورت مســتقل است. طرح امنیت غذایی حمایت مستقیم 
دولت با هماهنگی و کار میدانی کمیته امداد و مشارکت وزارت 
بهداشت است. کمیته امداد تعداد زیادی مددجو دارد که ذیل 
آن فعالیت های مختلفی عرضه می کند. براســاس اعلام معاون 
رفاه و امور اقتصادی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکنون 

۵۰ هزار خانوار از طرح امنیت غذایی استفاده کرده اند.

امیرعبداللهیان:
 همکاری های نزدیک ایران و قطر بیانگر 

اعتماد متقابل میان دو کشور است
وزیر خارجه کشــورمان فرارسیدن 
روز ملــی قطــر را بــه ملت، دولت و 
محمد بــن عبدالرحمــن آل ثانی 
نخســت وزیر و وزیر امور خارجه این 

کشور تبریک گفت.
حسین امیرعبداللهیان در پیامی 
در شبکه ایکس نوشت: فرارسیدن 
روز ملــی قطــر را به ملت، دولت و 
آقای محمد بن عبدالرحمن آل ثانی، نخســت وزیر و وزیر امور 
خارجه این کشور تبریک می گویم. همکاریهای نزدیک جمهوری 
اسلامی ایران و قطر در چالش ها و موضوعات مختلف بین المللی 
و منطقه ای بیانگر اعتماد متقابل میان دو کشــور و ســرمایه ای 
ارزشمند برای ارتقای مناسبات دوجانبه است. از خداوند متعال 
توفیق و بهروزی برای دولت و مردم کشور برادر و مسلمان قطر 

را مسئلت دارم.

نخســتین کلینیک تخصصــی درمان زخم با 
اســتفاده از فناوری پلاســما   و با حضور معاون 
رییس جمهــور و رییس ســازمان انرژی اتمی 
ایران و جمعی از مدیران شهرســتان ورامین 
در بیمارستان شهید مفتح این شهر افتتاح شد.

محمد اســلامی در آیین افتتاح و بهره برداری 
از کلینیــک تخصصی درمان زخم های دیابتی 
در بیمارستان شهید مفتح شهرستان ورامین 
اظهــار کرد: خدا را شــاکریم که در راســتای 
وعده ای که داده بودیم و بر اســاس تاکید مقام 
معظم رهبری، اکنون فناوری هســته ای را به 
زندگی مردم آورده ایم و این اقدام در راســتای 
سند جامع راهبردی سازمان انرژی اتمی ایران 
در افق۲۰ساله انجام شده است. بر اساس این 
سند استفاده از فناوری  هسته ای در همه ابعاد 
زندگی را در اولویت قرار داده ایم و برای تحقق 

این مهم ریل گذاری انجام شده است.
وی تصریح کرد: امروز کلینیک تخصصی درمان 
زخم های دیابتی پس از طی کردن فرآیندهای 
آزمایشــی و بالینی و به همت شــرکت توسعه 
فناوری پلاســما در بیمارســتان شهید مفتح 
شهرستان ورامین و در دیار دارالمومنین برای 

مــردم خــدوم و زحمتکش این منطقه افتتاح 
شد. اسلامی توضیح داد: شرکت توسعه فناوری 
پلاسما یکی از مولودهای این نگاه و اهداف سند 
راهبردی صنعت هسته ای محسوب می شود و 
اکنون به عنوان یک شرکت داخلی دانش بنیان 

توانسته در حوزه های سلامت، کشاورزی، مواد 
غذایی، صنعت و محیط زیست آثار ماندگاری 
را با تبدیل نتیجه تحقیقات به فناوری و تبدیل 
فناوری به سامانه کاربردی ایجاد کند. وی افزود: 
این پروژه با مشارکت بیمارستان شهید مفتح و 

نیز فرمانداری ورامین اجرایی شده و ما در این 
منطقه از کشــور توانستیم کلینیک تخصصی 
درمان زخم هــای دیابتی را مورد بهره برداری 
قرار دهیم تا مردم به آسانی بتوانند به خدمات 

درمانی دسترسی داشته باشند.
اســلامی تصریح کــرد: همچنیــن فعالیت 
آزمایشی کلینیک تخصصی درمان زخم های 
دیابتی در اســتان های قــم و البرز نیز انجام 
شده و تاکنون به نتایج قابل قبولی در کنترل 
زخم رسیده ایم. معاون رییس جمهور و رییس 
ســازمان انرژی اتمی خاطرنشــان کرد: سال 
آینده و به مناسبت پنجاهمین سالروز تاسیس 
ســازمان انرژی اتمی ایــران، تعداد کلینیک 
تخصصــی درمان زخم هــای دیابتی را به ۵۰ 
مورد افزایش خواهیم داد تا مردم سراسر کشور 
بتوانند از این فناوری استفاده کنند. وی ادامه 
داد: پلاسمای سرد تاکنون در ۵ محور به حوزه 
پزشکی و سلامت کشور کمک کرده که یکی 
از آن ها در موضوع درمانی  و بهبود زخم است 
و نخســتین مرکز به صورت رسمی و با هدف 
استفاده از فناوری پلاسما در درمان زخم های 

دیابتی راه اندازی شد.

اسلامی: برای ما مسلم است فناوری هسته ای موجب اقتدار ملی است

    روزنه 

    خبر کوتاه

فرمانده نیروی هوایی ارتش گفت: با اتمام مراحل تست و آزمون های استاندارد 
نهاییِ جت »یاسین« به تولید انبوه خواهد رسید.

 »سرلشــکر ســید عبدالرحیم موسوی« فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی 
ایــران بــه همراه »امیر حمید واحدی« فرمانده نیروی هوایی ارتش از مراحل 
تست های پروازی جت آموزشی »یاسین« بازدید کرد.»امیر افشین خواجه فرد« 
مدیرعامل سازمان صنایع هوایی وزارت دفاع در این بازدید ضمن ارائه گزارشی 
از مراحل تست های پروازی جت آموزشی »یاسین«، اظهار کرد: امروز سازمان 

صنایــع هوایــی با همکاری شــرکت های دانش بنیان و تلاش نخبگان صنعت 
دفاعی تلاش می کند با حرکت در لبه فناوری های دفاعی، جت یاســین و به 
تبع آن صنعت آموزش هوایی کشور را به جایگاه ممتاز در این حوزه برساند.

امیر خواجه فرد با بیان اینکه تکنولوژی و فناوری به کار رفته در جت جنگنده 
آموزش پیشرفته یاسین مبتنی بر نیازهای حوزه صنعت هوایی کشور است، 
گفت: با اتمام مراحل تست و آزمون های استاندارد نهایی این پرنده، »یاسین« 

به تولید انبوه خواهد رسید.

فرمانده نیروی هوایی ارتش: جت یاسین به تولید انبوه می رسد
      خبر ویژه

امیرابراهیــم رســولی گفت: بیش از هفــت هزار نامزد به 
صــورت الکترونیکــی و قریب به هــزار کاندیدا به صورت 
حضوری، مدارک خود را برای بررســی در اختیار شــورای 

ائتلاف قرار دادند.
 »امیر ابراهیم رسولی« سخنگوی شورای ائتلاف نیروهای 
انقلاب اســلامی با اشــاره به آخرین فعالیت های این شورا 
اظهــار کرد: بــه دنبال دعوت دبیرخانه شــورای ائتلاف 
نیروهای انقلاب از داوطلبان نمایندگی مجلس که تمایل 
به بررســی ســوابق تخصصی، اجرایی و پژوهشی شان در 
کمیته انتخابات این شــورا را دارند، تاکنون بیش از هفت 
هــزار نفــر از داوطلبان با مراجعه به پایگاه اطلاع رســانی 
شــورای ائتلاف اقدام به بارگذاری مدارک و ســوابق خود 
کردند و قریب به هزار نفر نیز با مراجعه به دفاتر استانی و 
شهرستانی شورای ائتلاف به صورت حضوری درخواست خود را برای بررسی سوابق اعلام کردند.

وی افزود: در حال حاضر ساختار ویژه ای برای بررسی، پردازش و تفکیک اطلاعات بارگذاری شده 
داوطلبان مجلس در پایگاه اطلاع رسانی شورای ائتلاف فعال شده و مدارک و سوابق افرادی که 
در سایت ثبت نام کردند نیز برای بررسی های بیشتر و انجام مصاحبه های حضوری و … در اختیار 

دفاتر استانی شورای ائتلاف قرار گرفته است.

رییس مجلس شورای اسلامی گفت: امروز اصلاحیه لایحه بودجه 
به مجلس شــورای اسلامی تقدیم می شود و چهارشنبه مجلس 
مجدداً کلیات لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ را بررسی خواهد کرد.

 »محمدباقر قالیباف« رئیس مجلس شــورای اســلامی در آئین 
قدردانی از پژوهشــگران برتر مرکز پژوهش های مجلس شورای 
اسلامی که صبح امروز )دوشنبه، ۲۷ آذر ماه( به مناسبت هفته 
پژوهش در محل این مرکز برگزار شــد، ضمن تبریک این هفته 
با بیان اینکه وقتی رو در رو با یکدیگر گفت وگو می کنیم، خود را 
بیش از پیش مکلف به اجرای تعهدات خود در راستای پیشرفت 
ایران عزیز می دانیم، گفت: بعد از حضور در مجلس هرچه گذشت، 
شناختم از مرکز پژوهش ها بیشتر شد و با نگاهی که نسبت به این 
مرکز و ظرفیت هایش ایجاد شد و با اعتقادی که به جوان گرایی 
دارم اعتماد بیشتری به این مجموعه پیدا کردم. وی با بیان اینکه 
اعتقاد به جوان گرایی را از ابتدای فعالیت های خود در عرصه های مختلف نظام داشته ام، اظهار کرد: در هر 
مســئولیتی که داشــتم، تلاش کردم بیش از دو ســوم افرادی که در آن سازمان فعالیت می کنند، از جوانانی 
باشــند که حتی به لحاظ ســنی از من کوچک تر هســتند تا جایی که این رویه گاهی انتقادهایی را از جانب 
پیشکســوتان به دنبال داشــت که در پاســخ به آنها می گفتم خروجی کار خود را با خروجی کار ما بررســی و 

مقایسه کنند و نتیجه را ببینند.

خبر انتخاباتی سخنگوی شورای ائتلاف؛

بیش از ۷۰۰۰ نامزد مجلس در سایت شورای 
ائتلاف ثبت نام کردند

قالیباف:

مجلس، چهارشنبه کلیات لایحه بودجه را 
مجدداً بررسی می کند

      چهره هــا
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ص
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        گ

   

  هفتمین نمایشگاه 
حمل و نقل، لجستیک 

و صنایع وابسته   مراسم عزاداری 
شام شهادت حضرت 

فاطمه زهرا )س(

د رویدا

عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ گفت: ایرادات مجلس 
به لایحه بودجه سال آینده فنی است و کسی نباید این موضوع را به 

اختلاف میان مجلس و دولت تعبیر کند.
»علی اصغر باقرزاده« عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۳  
دربــاره دلایــل مجلس برای رد کلیــات این لایحه، اظهار کرد: لایحه 
بودجه ســال ۱۴۰۳ اشــکالات بســیار جدی داشت و به همین دلیل 

کلیات آن در صحن مجلس به تصویب نرسید.
وی اظهار کرد: ما اخیراً لایحه برنامه هفتم توسعه را به تصویب رساندیم 
و انتظار داشــتیم که در ســال اول اجرای این قانون، لایحه بودجه بر 
اساس برنامه هفتم توسعه باشد و با این برنامه همخوانی داشته باشد 
اما لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ هیچ سنخیتی با برنامه هفتم توسعه ندارد. 
نماینده مردم بابلســر در مجلس گفت: متأســفانه در ادوار گذشته هم 

شــاهد بودیم که قوانین ۵ ســاله توسعه کشور در نهایت حدود ۲۰ تا 
۳۰ درصد اجرایی می شد که علتش آن بود که از همان ابتدا به صورت 
جدی مورد نظارت قرار نمی گرفت، اما تاکید ما بر این است که برنامه 

هفتم توسعه از همین ابتدا باید به طور دقیق و کامل اجرایی شود.
 اصرار دولت برای افزایش مالیات    

بر ارزش افزوده
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس ادامه داد: همچنین دولت 
در لایحه برنامه هفتم توسعه این پیشنهاد را آورده بود که یک درصد 
به مالیات بر ارزش افزوده اضافه شود و هر مرتبه، این پیشنهاد از سوی 
مجلس رد شد و در نهایت هم به تصویب نرسید اما دولت مجدداً در 
لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ این موضوع را آورده بود و انتظار ما آن است 
که موضوعی که در برنامه رد شده، دیگر در بودجه قید نشود. وی افزود: 

مجلس، مخالف جدی افزایش مالیات بر ارزش افزوده اســت چراکه 
منجر به گرانی کالاها و خدمات و در نتیجه فشــار بر مردم می شــود. 
باقرزاده گفت: از ســوی دیگر، میزان مالیات مندرج در لایحه بودجه 
ســال آینده بین ۴۰ تا ۵۰ درصد افزایش یافته اســت؛ لوایحی که به 
مجلس ارائه می شوند باید مورد بررسی قرار گیرند و مشخص شود تا چه 
اندازه، میزان تورم را کاهش می دهند. وی در بخش دیگری از اظهارات 
خود با اشــاره به همسان سازی حقوق بازنشستگان گفت: مجلس در 
لایحه برنامه هفتم توسعه تصویب کرد که باید همسان سازی حقوق 
بازنشســتگان طی ســه سال اجرایی شود اما دولت به شورای نگهبان 
نامه زد و اظهار کرد که این موضوع، بار مالی دارد و بنابراین در لایحه 
بودجه ســال آینده هم نیاورده اســت؛ در این شرایط مجلس نباید به 

کلیات لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ رأی مثبت می داد.

عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه : رد کلیات بودجه به معنای اختلاف مجلس و دولت نیست
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 آغاز عرضه بنزین ۱۵۰۰ تومانی
 در ۲۰ درصد جایگاه ها

مدیرعامل شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی گفت: با اقدامات 
انجام شده در برخی از جایگاه ها بنزین با کارت سوخت و با قیمت 

۱۵۰۰ تومان توزیع می شود.
جعفر سالاری نسب  با بیان این که نزدیک ۲۰ درصد جایگاه ها در 
سراســر کشــور قابلیت توزیع بنزین با کارت سوخت را دارند، گفت: 
تا پایان امشــب همه جایگاه ها به صورت آفلاین وارد مدار خواهند 
شــد. وی اضافه کرد: به دنبال این هســتیم که به تدریج کارت های 
ســوخت درجایگاه ها فعال شــوند و اکنون نیز کمتر از ۲۰ درصد 

جایگاه ها با کارت سوخت فعال هستند.

 نیروگاه ها چقدر در آلودگی
 هوا نقش دارند؟

نیروگاه ها، به عنوان یکی از مظنون های همیشگی آلودگی هوای کلان 
شهرها مطرح می شوند، موضوعی که هرچند تاکنون چندین بار توسط 

مسوولان رد شده اما همچنان در ردیف اول اتهام قرار دارد.
از بین ۱۴۱ نیروگاه بزرگ کشور تنها ۱۶ نیروگاه قابلیت و امکان مصرف 
ســوخت مازوت دارند و از ســوی دیگر هیچکدام از نیروگاه های فعال 
استان تهران و دیگر کلانشهرها مازوت مصرف نمی کنند؛ همچنین در 
کل کشور فقط ۱۶ نیروگاه بخاری وجود دارد و بقیه نیروگاه ها گازی و 
سیکل ترکیبی هستند که اساساً امکان مصرف مازوت را ندارند. از بین 
این ۱۶ نیروگاه نیز مخزن سوخت دو نیروگاه بعثت و اصفهان سال هاست 

پلمب و از دسترس استفاده خارج است.
آنطــور که ســاناز جعفرزاده - مدیرکل دفتــر برنامه ریزی و بهره برداری 
تولید شرکت برق حرارتی به ایسنا گفته از ابتدای سال تاکنون هیچ یک 
از نیروگاه های داخل کلان شــهرهای کشور از مازوت استفاده نکرده اند. 
ولی هم اکنون شــاهد آلودگی شــدید هوای شهرهایی همچون تهران و 
اصفهان هستیم،  عدم شناسایی درست بخش های اثرگذار اصلی در این 
حــوزه موجــب اتخاذ راهکارهایی برای برون رفت از این وضعیت خواهد 

شد که اثرگذاری مناسبی نخواهد داشت.
وی  با تاکید بر اینکه هم اکنون هیچ نیروگاهی در تهران از مازوت استفاده 
نمی کند و حدود ۱۰ درصد نیروگاه های کشور امکان استفاده از سوخت 
مازوت را دارند و نیروگاه ها در مراکز پر جمعیت از سوخت گاز و یا گازوییل 
استفاده می کنند، گفت: با توجه به اینکه ۹۰ درصد تولید برق کشور توسط 
نیروگاه های حرارتی تامین می شــود، پیش بینی ذخیره سازی سوخت 
زمستان این نیروگاه ها از قبل انجام شده و با صرفه جویی مشترکان در 

مصرف برق و گاز مشکلی در تامین برق وجود نخواهد داشت.
شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران نیز درباره توزیع و 
مصرف مازوت در نیروگاه ها موضع گیری و اعلام کرد: استدلالی مبنی بر 
غیر استاندارد بودن سوخت های تولیدی در کشور وجود ندارد. شرکت 
ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران اعلام کرده که در این زمینه 
تنها تامین کننده سوخت جایگزین است تا در شرایط قطعی گاز تامین 
پایدار برق به مخاطره نیفتد. این سوخت جایگزین بر اساس قانون شامل 
نفت گاز و نفت کوره می شود و همواره تلاش شده تا نفت گاز )گازوئیل( 
ســوخت اصلی باشــد و نفت کوره )مازوت( تنها در شرایط اضطرار مورد 

استفاده قرار گیرد.
باید به این موضوع نیز توجه داشت که  مصرف اصلی سوخت نیروگاه های 
کشــور گاز اســت و گاز به عنوان ســوختی پاک و بدون آلاینده در دنیا 
شناخته می شود اما نیروگاه ها در فصل زمستان با کمبود سوخت گاز 
به دلیل اولویت مصرف خانگی، مجبور به استفاده از گازوئیل به عنوان 
ســوخت دوم می شــوند. این سوخت دوم نه تنها به نیروگاه ها بلکه به 
همه صنایع نیز تعلق می گیرد، اما به دلیل کمبود ســوخت دوم نیز 
نیروگاه ها و صنایع مدت کوتاهی مجبور به مصرف مازوت هستند که 
درصد بالای گوگرد موجود در مازوت باعث می شود این فراورده نقش 
بسزایی در آلایندگی داشته باشد و هزینه گوگردزدایی از فراورده هم 
که باید از مبدا یعنی پالایشــگاه ها صورت بگیرد نیز انجام نمی شــود 
و بدیــن ترتیــب مازوت به عنوان ســوختی مخرب و متهم ردیف اول 

آلایندگی هوا محسوب می شود.   

 مدیرعامــل شــرکت ملــی پالایــش و پخش 
فرآورده های نفتی گفت: سوخت رسانی هوشمند 
در یک جایگاه به صورت پایلوت آزمایش شده و با 
همکاری ســازمان پدافند غیرعامل دستورعمل 
موردنظر را به دیکر مناطق ابلاغ می کنیم تا همه 
جایگاه ها به سمت استفاده از کارت سوخت بروند.

جلیل سالاری  در گفت وگو با شبکه خبر سیما با 
بیان اینکه در جایگاه ۱۰۸ سوخت رسانی از طریق 
کارت هوشمند سوخت و با قیمت های اول و دوم 
انجام می شــود، اظهار کرد: در تلاشیم از امشب 
به تدریج عرضه سوخت در همه جایگاه ها از طریق 

کارت سوخت انجام شود.
وی با اشــاره به اینکه در کشــور ۴ هزار و ۲۰۰ 
جایگاه عرضه سوخت وجود دارد، افزود: تاکنون 
۲ هزار و ۴۵۰ )۱۵ و ۳۰ دقیقه بعدازظهر( جایگاه 
فعال شــده اســت و به تدریج دیگر جایگاه ها نیز 

فعال می شوند.
مدیرعامــل شــرکت ملــی پالایــش و پخش 
فرآورده هــای نفتی گفت: توانســتیم در همان 
ابتــدای آغــاز اختلال با همــکاری بخش های 
امنیتــی، بخشــی از مجاری عرضه در ســامانه 
هوشمند سوخت را که به سمت غیرفعال شدن 
می رفــت را فعال نگه داریــم، همه جایگاه های 
عرضه ســوخت با تهدید اختلال سوخت رسانی 
هوشمند در یک جایگاه به صورت پایلوت آزمایش 
شده است و با همکاری سازمان پدافند غیرعامل 

دســتورعمل موردنظر را بــه دیکر مناطق ابلاغ 
می کنیم تا همه جایگاه ها به ســمت اســتفاده از 
کارت سوخت بروند. روبه رو شدند اما حدود ۶۰ 

درصد دچار اختلال شدند.
ســالاری اظهار کرد: سوخت رسانی هوشمند در 
یک جایگاه به صورت پایلوت آزمایش شده است 
و با همکاری سازمان پدافند غیرعامل دستورعمل 
موردنظر را به دیکر مناطق ابلاغ می کنیم تا همه 
جایگاه ها به سمت استفاده از کارت سوخت بروند.

وی افزود: حوالی ســاعت ۹ صبح امروز ســامانه 

عرضه هوشــمند دچار اختلال شد که همکاران 
ما ســریع دســت به کار شــدند و ارتباط را قطع 
کردند و با تشکیل گروه های عملیاتی، مجموعه 
پدافند غیرعامل و کارگروه های فنی و گروه های 
پدافندی در همه مناطق فعال شدند و با برگزاری 
نشســت آنلاین کارگروه ستاد مدیریت بحران، 
دســتورعمل به همه مناطق شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی و جایگاه های عرضه ابلاغ شد 
و مشــابه اتفاقی که طی دو سال گذشته رخ داد، 

اقدام های مناسب را انجام دادند.

مدیرعامــل شــرکت ملــی پالایــش و پخش 
فرآورده هــای نفتــی گفت: با همــکاری همه 
جایگاه های عرضه ســوخت و مــردم و تجربه  
گذشــته، طی صــدور ابلاغیه ای بــه مجاری 
عرضه در یک بازه زمانی کوتاه از اختلال بیشتر 

جلوگیری شد.
سالاری افزود: بخشی از جایگاه های عرضه به 
طور کامل فعال نیســتند و بخشی نیز به طور 
کامل متوقف شــدند کــه البته همکاران من 
به صــورت لحظه ای در حال تلاش هســتند 
به طــوری که در یک بازه ۱۰ دقیقه ای حدود 
۱۵۰ جایگاه فعال می شود.وی با بیان این که 
تا ساعات آینده همه جایگاه ها به صورت دستی 
فعال می شوند، ضمن آنکه گروهی از همکارانم 
در حال تلاش برای امکان اســتفاده از کارت 
سوخت هوشمند برای سوختگیری هم وطنان 
هستند.مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی با تأکید بر اینکه بررســی 
محیط هــای مجازی آلوده در حال بررســی 
هستند تا این آلودگی به دیگر بخش ها سرایت 
نکند، در این زمینه نشســت های پدافندی و 
کارگروه های مدیریت بحران تشــکیل شــده 
اســت. سالاری تصریح کرد: اگر شرایط فراهم 
و اقدام های یاد شده شکل گیرد تا پایان امروز 
و فردا ســوخت رسانی در جایگاه های سوخت 

به روال عادی باز می گردد.

معاون وزیر نفت:

تلاش برای عرضه سوخت در جایگاه ها از طریق کارت سوخت ادامه دارد
    دریچه

وزیر نفت با بیان اینکه ۱۶۵۰ جایگاه به صورت آفلاین در سراســر کشــور فعال اســت گفت که تا 
ظرف ۲ تا ۳ ساعت آینده همه جایگاه ها وارد مدار می شوند.

 جواد اوجی   با حضور در یکی از جایگاه های سوخت با بیان این که برخی جایگاه ها در ساعات اولیه 
دچار حمله سایبری شدند و عملیات سوخت گیری متوقف شد، گفت: در همان ابتدا ستاد بحران 
تشکیل شد و همه همکاران در حوزه وزارت نفت برای حل این مساله بسیج شدند. وی اضافه کرد: 
با توجه به این که سال ۱۴۰۰ نیز این تجربه را داشتیم، جایگاه ها به تدریج به صورت دستی فعال 
شده تا وقفه ای در سوخت گیری به وجود نیاید و تا 
این لحظه ۱۶۵۰ جایگاه در سراسر کشور به صورت 
دســتی فعال هســتند. وزیر نفت با تاکید بر این که 
ظرف دو تا سه ساعت آینده همه جایگاه ها به صورت 
دســتی فعال می شوند، گفت: مردم می توانند بدون 
استفاده از کارت سوخت و سهمیه آزاد بنزین دریافت 
کنند. وی با بیان این که به هیچ عنوان بحث افزایش 
قیمت بنزین مطرح نیســت تصریح کرد: موجودی 
ذخایر بنزین نیز مطلوب است و هیچ نگرانی در این 
حوزه وجود ندارد. سهمیه کارت سوخت نیز محفوظ 
می ماند و خللی در این حوزه وارد نشده است. به گفته 
وی دشمنان به دلیل این که در جبهه های دیگر ضربه خورده اند، می خواستند از این طریق مردم 
را دچار زحمت کنند؛ خادمین این مردم در حوزه وزارت نفت نخواهند گذاشت و ان شاءالله این 
توطئه نیز به زودی خنثی می شــود.  اوجی در پاســخ به این ســوال که مشــکل چه زمانی به طور 
کامل برطرف می شود و مردم می توانند با استفاده از کارت سوخت بنزین دریافت کنند، گفت: 
همکاران در بخش فناوری اطلاعات و سامانه هوشمند، مشغول بررسی ابعاد مختلف کار هستند 
و ما زمانی را درخواست کردیم تا چند ساعت آینده همه جایگاه ها به صورت دستی فعال شوند 

و از بعدازظهر به تدریج جایگاه ها را در بحث کارت سوخت نیز فعال خواهیم کرد.

وزیر نفت اعلام کرد؛

 فعالیت ۱۶۵۰
 جایگاه به صورت آفلاین

معاون بازار برق ایران:

 فرایند آرایش تولید بازار برق
 به طور کامل خودکار شد

 معاون بازار برق ایران گفت: به منظور افزایش سرعت، کارایی، دقت و امنیت، فرایند آرایش 
تولید بازار برق ایران از اواسط آذرماه سال ۱۴۰۲ به صورت کاملًا خودکار اجرا می شود.

 »حمیدرضا باقری« افزود: آرایش تولید نیروگاه های کشــور، نتیجه و خروجی فضای 
رقابت بازیگران برق در فرایند حراج روزانه بازار برق اســت که به صورت حراج روز قبل 
انجام می شــود. وی با اشــاره به اینکه در این فرایند پس از دریافت پیشــنهاد قیمت 
نیروگاه ها و اطلاعات شبکه، عواملی همچون محدودیت های سوخت و معاملات خارج 
از بازار بررســی می شــود، گفت: در یک فرایند 
بهینه سازی به منظور حداقل کردن هزینه های 
خریــد برق، میزان و برنامه تولید هر نیروگاه در 
روز بعد استخراج و برای اجرا به معاونت راهبری 

شبکه برق کشور ارسال می شود.
معــاون بــازار برق ایران بیان داشــت: تا قبل از 
مکانیزه شدن این فرایند، همکاران گروه آرایش 
تولید بازار برق مدیریت شبکه، پس از دریافت 
اطلاعات مذکور، فرایند آرایش تولید بازار برق 
را در چند مرحله اجرا می کردند و ملزم به حضور 
فیزیکی کارشناسان فنی در همه روزهای سال 
و کنترل خروجی های ارائه شــده توســط نرم افزار بود. وی ادامه داد: ماهیت »اجرای 
مــداوم« ایــن فرایند و امکان ایجاد »خطای کاربری« ازیک طرف و مســائل مربوط به 
»امنیت اطلاعات« از ســوی دیگر، معاونت بازار برق را به ســمت اجرای این فرایند در 
ســاختاری جدید و بدون نیاز به دخالت نیروی انســانی ســوق داد تا علاوه بر افزایش 
سرعت و دقت عملیات مذکور، بازیگران بازار با اطمینان کامل از محفوظ بودن اطلاعات 
خود تا قبل از اجرای بازار نســبت به ارائه پیشــنهاد قیمت در پله های مختلف جهت 

فروش برق اقدام کنند.

نفت    و انرژی

هرچند برخی از اعضای بریکس تولیدکنندگان 
بزرگ نفت جهان هستند، این ائتلاف اقتصادی 

در زمینه »گذار انرژی« نیز ادعاهایی دارد.
 در آخرین نشست اوپک پلاس، برزیل به عنوان 
جدیدترین عضو، به این ائتلاف پیوست. این اقدام، 
که قبلًا درباره آن اطلاع رسانی نشده بود، احتمالاً 

عده ای را شگفت زده کرد؛ به ویژه که، رئیس جمهور این کشور، لولا 
داســیلوا، در تابســتان »بلندپروازانه ترین« برنامه گذار انرژی )عبور 
از ســامانه های تولید و مصرف انرژی مبتنی بر ســوخت های فسیلی 

به ســوی انرژی های تجدیدپذیر( را اعلام کرد. 
در کنفرانــس تغییر اقلیم ســازمان ملل متحد 
۲۰۲۳ )که از ۹ تا ۲۱ آذر برگزار شــد(، اوپک به 
شــدت به سخنانی که در خصوص پایان صنایع 
نفتی اعضایش بود، واکنش نشان داد. عربستان 
ســعودی به طور ویژه با انتقاد روبه رو شــد؛ زیرا 
میلیاردها دلار برای طرح های گذار انرژی تخصیص داده و بر اساس 
گزارشــی که به تازگی منتشــر شده ۸.۵ میلیارد دلار از درآمدهای 

اوراق قرضه سبز را جمع آوری کرده است.

پیشروی اعضای بریکس به سوی »گذار انرژی«

 معاون مرکز جهاد آبرســانی با اشــاره به اینکه پیشرفت برنامه ای 
پروژه های قرارداد محرومیت زدایی ۶۳ درصد و پیشــرفت 

فیزیکــی آن ۴۴ درصــد اســت، گفت کــه از ظرفیت 
شــرکت های دانش بنیان برای ارتقای کیفیت آب در 

۲۰۰ روستای مواجه با تنش آبی استفاده می شود.
 »مهــدی خان احمدی« در مــورد آخرین وضعیت 
پیشرفت پروژه های جهاد آبرسانی افزود: در حال حاضر 

پیشرفت برنامه ای پروژه های قرارداد محرومیت زدایی 
۶۳ درصد و پیشرفت فیزیکی آنها ۴۴ درصد است که در 

برخی از اســتان ها از قبیل البرز، زنجان، آذربایجان شــرقی و 
قم در آســتانه تکمیل کل پروژه هدف در قرارداد اول هســتند. وی 

ادامه داد: باتوجه به آنکه روســتاهای دیگری وجود دارد که واجد شــرایط 
تعریف پروژه آبرســانی یا ارتقا پایداری آبرســانی هستند، اما در قرارداد اول 

ازقلم افتاده بودند، قرارداد دوم با هدف افزایش شمار پروژه های 
جهاد آبرسانی در دستور کار قرار گرفته است. معاون مرکز 
جهاد آبرسانی درباره اعتبارات این طرح گفت: اعتباراتی 
که برای محرومیت زدایی پیش بینی شده است از محل 
اعتبارات مصوب بند ۳ جدول ۱۷ قانون بودجه سال 
۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ و همچنین تهاتر بندی تبصره ۱ در 
ســال ۱۴۰۱ بــه میزان ۱۹۰ هــزار میلیارد ریال در 
حال تأمین اســت. خان احمدی در مورد استان هایی 
که بیشــترین تعداد روســتا در جهاد آبرســانی دارند، 
بیان داشت: استان های سیستان و بلوچستان ۲۵درصد کل 
قرارداد را شامل می شود و بعد از آن استان های گیلان، خوزستان، 
کرمان، هرمزگان و آذربایجان غربی دارای بیشــترین روســتاهای مواجه با 
تنش و یا فاقد آب را دارند که در قرارداد محرومیت زدایی لحاظ شده است.

معاون مرکز جهاد آبرسانی:

پیشرفت ۴۴درصدی پروژه های محرومیت زدایی در جهاد آبرسانی

 ابــلاغ افزایش ۴۰ درصدی قیمت خرید تضمینی 
بــرق تجدیدپذیرها، راهکاری مؤثر برای تشــویق 
سرمایه گذاران به توسعه این نوع انرژی در کشورمان 

است.
 برنامــه توســعه ۱۰ هــزار مگاواتــی انرژی های 
تجدیدپذیــر یکــی از اهدافی بود کــه »علی اکبر 

محرابیــان« در زمان معرفی به مجلس شــورای اســلامی برای تصدی 
وزارت نیروی دولت سیزدهم ارائه کرد. وی از همان زمان تلاش خود را 
برای تحقق این برنامه بکار گرفت و گام های نخســت اجرای شــدن آن را 

با انتخاب »محمود کمانی« به عنوان رئیس سازمان 
انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری برق ایران عملیاتی 
کرد.کمانی هم از همان روز نخست بنای خود را بر 
توســعه انرژی های تجدیدپذیر گذاشت و در مرحله 
نخست اقدام های قانونی را دنبال کرد.چندی پیش 
محمود کمانی رئیس سازمان انرژی های تجدیدپذیر 
و بهره وری برق ایران )ساتبا( در این باره به ایرنا گفت: بحث های تعیین 
قیمت، سیاست گذاری و اخذ مجوز لازم برای توسعه این نوع نیروگاه ها در 
یکی دو سال گذشته پیگیری شده است که نتایج مطلبی هم حاصل شد.

توسعه تجدیدپذیرها سرعت می گیرد تا ناترازی برق کاهش یابد

مدیر عملیات شــرکت نفت و گاز آغاجاری با بیان اینکه 
پســاب تولیدی در واحدهای نمک زدایی به وسیله 

لوله های فلزی به چاه های دفعی ارســال و تزریق 
می شــود، گفت: برای صیانــت و جلوگیری از 
آلودگی های محیط زیســتی لوله های جدید با 

پوشش داخلی جایگزین می شود.
 محمدرضــا گودرزی گفت: طــی پروژه ای از 

ســوی مدیریت مهندســی و ساختمان شرکت 
ملــی مناطق نفت خیز جنوب از واحد نمک زدایی 

کرنــج تــا چاه های دفعــی ۴ و ۱۴ کرنج خط لوله ای 
بــا قطــر ۶ اینچ به طول  ۱۸ کیلومتر احداث شــد و پس از 

انجام آزمون های اندازه گیری و انبســاط حجمی در ســرویس قرار 
گرفت.وی با اشــاره به اینکه برای نخســتین بار در شــرکت نفت  و 

 )FBE( گاز آغاجاری، از لوله های فلزی با پوشــش داخلی
برای انتقال پســاب نمک زدایی استفاده شده است، 
افزود: پســاب تولیــدی در واحدهای نمک زدایی 
به وسیله لوله های فلزی به چاه های دفعی ارسال 
و تزریق می شود که این موضوع سبب فرسایش 
زودهنگام و سوراخ شــدگی خطوط و به تبع آن 

مشکل های محیط زیستی می شود.
مدیر عملیات شرکت نفت و گاز آغاجاری اظهار 
کرد: اعمال پوشش داخلی )FBE( سبب جلوگیری 
از خوردگی داخلی لوله های فلزی و در نتیجه افزایش 
راندمان و بهره برداری از خط لوله خواهد شــد، ضمن اینکه 
از نشــت ناخواسته پســاب به محیط و انتشار آلودگی های محیط 

زیستی پیشگیری می شود.

برای نخستین بار در شرکت نفت  و گاز آغاجاری انجام شد؛

انتقال پساب نمک زدایی از لوله های فلزی با پوشش داخلی
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 ۱۰۰۰ واحد مشمول طبقه بندی
 مشاغل می شوند

معاون وزیــر تعاون،کار و رفاه اجتماعی 
از هدف گذاری اجرای طرح طبقه بندی 
مشــاغل در ۱۰۰۰ واحد در سال ۱۴۰۲ 
خبــر داد و گفت: بــا اجرای طبقه بندی 
مشــاغل در کارگاه ها بــه عدالت مزدی 

نزدیک می شویم.
 طــرح طبقه بنــدی مشــاغل با هدف 
برخورداری کارکنان و کارگران مشمول 

قانون کار از مزایای گروه، سنوات و مزد با رعایت شرایط احراز شغلی 
پیش بینی شده که در کارگاه های بالای ۵۰ نفر کارکن لازم الاجراست. 
وزارت کار موظــف اســت طبق قانــون کار نظام ارزیابی و طبقه بندی 
مشــاغل را با اســتفاده از استاندارد مشاغل و عرف مشاغل کارگری در 
کشــور تهیه کرده و به اجرا درآورد.بر اســاس ماده ۴۹ قانون کار برای 
استقرار مناسبات صحیح کارگاه در زمینه مزد و مشخص شدن شرح 
وظایف و دامنه مســئولیت مشــاغل مختلف در کارگاه ها، کارفرمایان 
موظفند با همکاری کمیته طبقه بندی مشــاغل کارگاه یا موسســات 
ذیصــلاح ایــن طرح را تهیه و پس از تایید وزارت کار در کارگاه به اجرا 

درآورند.
به اعتقاد کارشناسان و فعالان حوزه کار، طبقه بندی مشاغل بهترین 
معیار برای صدور احکام شــغلی کارگران اســت و موجب می شــود از 
نیروهای کار در کارگاه ها بر اساس شایستگی استفاده شود. در همین 
راستا علی حسین رعیتی فرد ـ معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
اخیــرا از اجــرای این طرح در ۱۰۰۰ واحد مشــمول طرح خبر داده و 
گفته است: برای امسال ۱۰۰۰ واحد مشمول طرح طبقه بندی مشاغل 
در کشــور هدف گذاری شــده که در راستای برنامه های تحولی وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی پیگیری می شــود.به گفته وی طبق ماده 
۴۹ قانــون کار واحدهــای بالای ۵۰ نفــر باید حتماً طرح طبقه بندی 
مشــاغل را داشــته باشند که تاکنون تعداد قابل ملاحظه ای از واحدها 

این طرح را رعایت کردند.
رعیتی فرد معتقد اســت با عملیاتی شــدن طرح طبقه بندی مشاغل در 
کارگاه های مشمول، عدالت مزدی محقق و رضایت جامعه هدف تامین 
خواهد شد.در همین خصوص حمید حاج اسماعیلی ـ کارشناس حوزه کار 
در گفت وگو با ایسنا، بر لزوم اجرای طرح طبقه بندی مشاغل در بنگاه ها 
تاکید کرده و می گوید: در بحث اجرای طرح طبقه بندی مشاغل در طول 
سال های اجرا با چند مشکل مواجه بودیم که لازم است برطرف شود. اول 
اینکه حقوق و دستمزدی که در طرح مشاغل دیده شده باید بهبود یابد و 
ترمیم شود زیرا این دستمزد برای بخش خصوصی رضایتبخش نیست.

۱۰۰۰ واحد مشمول طبقه بندی مشاغل می شوند   
وی می گوید: بیشتر افراد ماهر و کارآفرین و خلاق از طریق طبقه بندی 
مشاغل حقوق می گیرد، به دلیل آنکه پرداخت دستمزدشان به اندازه 
سطح مهارت و فعالیتشان نیست راضی نیستند و بر همین اساس تاکید 
داریم که بازنگری در ســطوح پایه و مزایا بر اســاس تجربیات و مهارت 
افراد صورت گیرد. این کارشناس حوزه کار متذکر شد: مساله مهم دیگر 
که در بحث طبقه بندی مشاغل باید رعایت شود، بحث تعریف مشاغل 
فعلی و مشاغل جدید است که باید در این طرح صورت گیرد زیرا تعداد 
مشاغل ذکر شده در این طرح محدود است. به گفته حاج اسماعیلی، 
بنگاه های اقتصادی با اجرای طرح طبقه بندی مشاغل رضایت خاطر 
و انگیــزه کار را در نیروهــای کار خود ایجاد و موجب افزایش بهره وری 

بنگاه می شوند.

    خبر

بنا بر اظهارات رئیس پژوهشــگاه مطالعات آموزش و 
پرورش، در آیین نامه جدید رتبه بندی معلمان پیشنهاد 
شــده، معلمان علاوه بر ارزیابی هر چهار ســال یک بار 
برای ارتقای رتبه، همانند اساتید دانشگاه و برای کسب 
»پایه علمی« هر سال ارزیابی شوند و بر اساس عملکرد 

سالیانه خود »پایه علمی« کسب کنند.
علی محبــی، درباره ۱۰ چرخش اصلاحی آیین نامه 
جدیــد رتبه بندی معلمان اظهار کرد: در حال حاضر 
آیین نامه جدید رتبه بندی معلمان در فرآیند بررسی 
و تصویب قرار دارد و ممکن است تغییراتی کند از این 
رو نمی توان جزئیات آن را بیان کرد اما به طور کلی این 
آیین نامه نســبت به آیین نامه قبلی تغییرات اساسی 

تحت عنوان »چرخش های اصلاحی« دارد.
پیشنهاد ارزیابی هر ساله معلمان برای    

افزایش انگیزه ارتقای رتبه
رئیس پژوهشگاه مطالعات آموزش و پرورش در پاسخ 
به اینکه آیا طبق آیین نامه جدید رتبه بندی، معلمان 
هر ســال ارزیابی می شــوند؟، خاطر نشان کرد: بله. در 
آیین نامه قبلی معلمان فقط برای ارتقای رتبه هر چهار 
ســال یک بار ارزیابی می شدند تا مرتبه برای معلمان 
اختصاص یابد اما در آیین نامه جدید پیشــنهاد شده 
است که در بین این چهار سال هم ارزیابی دیده شود 
و هر سال با ارزشیابی هایی، عملکرد معلمان سنجیده 
شــود. این کار برای آن انجام می شــود تا معلمان برای 
ارتقای رتبه خود انگیزه بیشتری داشته باشند؛ البته 
این یکی از پیشنهاداتی است که در آیین نامه جدید 
مطرح شــده است و برای نهایی شدن باید منتظر بود 

تا تصویب شود.
ارزیابی هر ساله معلمان برای اعطای    

»پایه« همانند اساتید دانشگاه
وی ادامه داد: درواقع در بین این ۴ ســال و در مســیر 

ارتقای مرتبه معلمان، بررســی و ارزیابی برای اعطای 
»پایه« به معلمان در نظر گرفته شــده است تا فرآیند 
رتبه بندی معلمان شــبیه به اساتید دانشگاه ها شود 
کما اینکه برای اساتید دانشگاه بین هر مرتبه، پایه های 
علمی در نظر گرفته می شود و ما این پیشنهاد را برای 
معلمان ارائه دادیم، اینگونه مجموع عملکرد چهار ساله 
هر معلم می تواند ارتقاء مرتبه را شکل دهد و این ارزیابی 
هر ســاله برای دریافت »پایه علمی«، باعث می شــود 
انگیزه ای برای ارزشــیابی چهار ســاله ارتقای رتبه در 

معلمان ایجاد شود.
محبی توضیح داد: در حال حاضر برای مثال »اســتاد 
تمام« بودن، یک مرتبه علمی برای اســاتید دانشگاه 
اســت اما همین اساتید دارای پایه علمی  نیز هستند 
یعنی هر سال به اساتید دانشگاه یک پایه علمی تعلق 
می گیــرد؛ البته پایه های تشــویقی مختلفی هم در 
حوزه هــای مختلــف وجود دارد که به این رتبه اضافه 

می شود اما به طور  کلی اساتید دانشگاه هر چهار سال 
یکبار رتبه می گیرد اما هر سال پایه علمی به آنها تعلق 
می گیرد. ما نیز در آیین نامه جدید رتبه بندی معلمان 
این پیشــنهاد را ارائه داده ایم که ارزیابی برای ارتقای 
رتبه معلمان همانند قبل هر چهار سال یک بار انجام 
شــود اما علاوه بر آن، معلمان همانند اساتید دانشگاه 
هر سال ارزیابی شوند و پایه علمی به آنها تعلق گیرد.

امکان اعطای پایه تشویقی به معلمان در    
صورت تصویب نهایی آیین نامه

رئیس پژوهشــگاه مطالعات آموزش و پرورش با بیان 
اینکه اســاتید دانشــگاه نیز همانند معلمان دارای پنج 
رتبه علمی هســتند، عنوان کرد: رتبه بندی ما از یک 
شــروع می شــود و سقف آن پنج است اما در پایه علمی 
هیچ محدودیتی وجود ندارد و معلمان را می توان همانند 
اساتید دانشگاه هر سال ارزیابی کرد و به آنها پایه علمی 
داد. حتــی در صورت نهایی شــدن آیین نامه جدید و 

تصویب آن امکان اعطای پایه تشــویقی به معلمان نیز 
وجود دارد؛ در دانشگاه ها نیز همی گونه است؛ آنها نیز 
هر ســال اساتید را برای اعطای پایه ارزیابی می کنند و 
بر اســاس عملکرد سالیانه هر استاد، پایه ای به او تعلق 
می گیرد، نهایتا نیز هر چهار سال مجموع فعالیت های 
هر استاد دیده می شود و به او رتبه داده می شود. محبی 
در عین حال تاکید کرد که ارزیابی هر ساله معلمان برای 
اعطای پایه علمی در حد یک پیشنهاد در آیین نامه جدید 
رتبه بندی معلمان ارائه شده است و برای نهایی و اجرایی 
شدن آن باید منتظر تصویب آن در هیات ممیزه وزارت 

آموزش و پرورش و سپس هیات دولت ماند.
متحول شدن فرآیند ارزیابی معلمان   

وی با بیان اینکه در آیین نامه جدید رتبه بندی معلمان، 
مراجع ارزیابی متنوع شده است، توضیح داد: در آیین 
نامه جدید ذی نفعان نظام تعلیم و تربیت همانند دانش 
آموزان و... به عنوان مراجع ارزیابی در نظر گرفته شده اند 
و فرآیند ارزیابی مقداری نسبت به قبل متحول شده 
اســت. به گفته رئیس پژوهشگاه مطالعات آموزش و 
پرورش، در آیین نامه جدید رتبه بندی معلمان ارزیابان 
انتخاب شده برای ارزیابی معلمان متحول و ابزار ارزیابی 
نیز متنوع شــده است. محبی درباره تحول در ارزیابی 
رتبه معلمان در آیین نامه جدید توضیح داد: قبلا ملاک 
کار بیشــتر بر اساس مســتندات و مدارک و کارهای 
انجام شده توسط معلمان بود اما در آیین نامه جدید 
آزمون، مشــاهده و خیلی از موارد دیگر در نظر گرفته 
شده است تا کیفیت صلاحیت های حرفه ای معلمان 
را محور اساسی خود برای رتبه بندی قرار دهیم. علاوه 
بــر این چرخش های تحولی دیگری در این آیین نامه 
جدید مد نظر قرار گرفته شده است که در صورت طی 
شــدن مراحل بررسی و تصویب آن، به زودی نهایی و 

ابلاغ می شود.

چرخش های اصلاحی آیین نامه جدید رتبه بندی معلمان؛

»رتبه بندی« معلمان همانند اساتید دانشگاه  می شود

اجتماعی

      کوتاه از جامعه

مدیرکل دفتر مدیریت بیماری های غیرواگیر 
وزارت بهداشــت دربــاره طــرح مطالعاتی 

جدید وزارت بهداشــت در زمینه 
بیماری هــای  شناســایی 

عضلانــی  و  اســکلتی 
گروه ســنی کودکان و 

نوجوانان توضیح داد.
دکتر کوروش اعتماد، 
بــه یکــی از طرح های 

مطالعاتی جدید وزارت 
بهداشت اشاره کرد و گفت: 

در این طرح که از ابتدای امسال 
آغاز شــده اســت به بررسی اختلالات 

عضلانــی و اســکلتی کــودکان و نوجوانان 
می پردازیم. در واقع می خواهیم فراوانی شیوع 
این اختلالات در این گروه سنی را بررسی کنیم 
زیرا هرچه این اختلالات در ســنین پایین تر 
شناسایی شوند شانس انجام مداخلات درمانی 

موثر هم افزایش می یابد. 
وی افزود: فاز مطالعاتی این طرح در یک شهر 
کشور در گروه مذکور انجام شده است و نتایج 
جالبی هم به دســت آمده که نیازمند بررسی 
بیشــتر اســت.  او درخصوص چگونگی انجام 

این طرح توضیح داد: عکســی عادی و ســاده 
از کودک یا نوجوان تهیه می شود تا وضعیت 
ایســتادن و ســتون فقرات وی با 
اســتفاده از هوش مصنوعی 
بررســی شــود کــه آیا 
اختلالی دارد یا خیر؟ با 
این کار شاهد افزایش 
دسترســی ها و کاهش 
هســتیم.   هزینه هــا 
اعتمــاد ادامــه داد: در 
صورتی که مشــخص شود 
کودک یا نوجوانی مشــکلاتی 
دارد بــه متخصص ارتوپدی ارجاع داده 
می شود تا برای گام های بعدی درمان بررسی 
شــود. در این فــاز اقدامات درمانی برای افراد 
رایگان اســت و هزینه ها توسط یک گروه خیر 
انجام می شــود. وی افزود: امیدواریم به زودی 
با نهایی شــدن نتایج، شاهد اجرای این طرح 
در کل کشور باشیم. پیش از این، چنین طرح 
مشــابهی نداشــتیم که هم تشــخیص اولیه 
بیماری را آســان تر کند و هم دسترســی ها را 
افزایش دهد و دیگر لازم نباشد بیمار یا پزشک 

جابه جا شوند.

مدیرکل دفتر مدیریت بیماری های غیرواگیر وزارت بهداشت توضیح داد:

طرح جدید وزارت بهداشت برای شناسایی 
بیماری های اسکلتی کودکان و نوجوانان

رئیس سازمان هواشناسی با بیان اینکه در 
حــوزه تغییر اقلیم و احتمالات حاکم، باید 

سناریوهای بدبینانه را مد نظر 
قرار دهیــم، گفت: حتی 

اگر زمســتان پربارشی 
داشته باشیم، به دلیل 
ی  لی ها خشکســا
چندســاله، مســاله 
کمبــود آب برای ما 

جدی است.
. سحر تاجبخش در نشست 

خبری در هفتمین نمایشگاه 
حمل ونقل، لجستیک و صنایع وابسته 

با اشاره به موضوع تغییرات اقیمی گفت: این 
موضوع از چالش های بزرگ جهان اســت و 
کشور ما هم از متاثرترین کشورها از تغییرات 
اقلیمی است. در بخش آب و هوایی، شاهد 
روند تغییرات و مخاطرات جوی هســتیم 
که ناشی از تغییر اقلیم است البته مدیریت 
ما هم بی تاثیر نبوده اســت. وی ادامه داد: 
اصلی تریــن اثر تغییــرات اقلیمی، تغییر 
دماســت و ســال ۲۰۲۳ تاکنون گرم ترین 
ســال کره زمین شناخته شده است و روند 

رخداد جریان های جوی به شدت تحت تاثیر 
قرار گرفته که خشکســالی ها و بارش های 
ســیلابی را در پی داشته است. 
تلاش کشورها برای کاهش 
رونــد تولیــد گازهای 
گلخانه ای اســت و در 
کشــور ما هــم لازم 
اســت برنامه مدونی 
بــرای ایــن موضوع 

داشته باشیم.
رئیس سازمان هواشناسی 
در پاســخ به این پرســش که 
چرا پیش بینی  هواشناســی مبنی بر 
بارش های زیاد در پاییز محقق نشد، گفت: 
پیش بینی های بلندمدت بر اساس شواهد 
و نقشــه انجام می شــود و ایــن اطلاعات 
پیشــگویی نیست بلکه به کمک روش های 
ریاضــی و معــادلات جــوی و از مدل های 
مرســوم دنیا برای این کار انجام می شــود. 
در شــهریورماه و قبل از آن، نشــان از روند 
افزایش بارش در کشور داشتیم و این الگوها 
حفظ شد، با وجود این بارش های خوبی در 

آبان و آذر اتفاق نیفتاد.

رئیس سازمان هواشناسی:

 کمبود آب حتی در زمستان پربارش هم 
جدی است

      کاریکاتور

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان آذربایجان غربی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت شهرستان میاندوآب
آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند 

رسمی ) موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه (
هیئت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان میاندوآب به 
شرح زیر تصرفات مفروزی و مالکانه اشخاص را تأیید و به جهت عدم دسترسی به 
مالکین مقرر شده است پس از نشر آگهی سند مالکیت رسمی صادر و تسلیم گردد 
و علیهذا در اجرای ماده ۳ قانون مذکور و آئین نامه اجرائی آن مراتب در دو نوبت به 
فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع مالکین مشاعی و سایر صاحبان حقوق آگهی می شود 
و چنانچه اشخاص اعتراضی داشته باشند حداکثر ظرف مدت دو ماه از تاریخ انتشار 
اولین آگهی اعتراض کتبی خود را مستقیمٱ به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان 
میاندوآب تسلیم نموده و باید یک ماه پس از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
اسناد و املاک شهرستان میاندوآب ، دادخواست خود را به مراجع ذیصلاح قضایی 
تقدیم نمایند . بدیهی است در غیر این صورت سند مالکیت مورد تقاضای متصرف 
بر اساس مدلول رأی صادره در حدود و مقررات صادر خواهد شد و صدور سند 

مالکیت جدید مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود .
۱ - رأی شماره ۱۴۰2۶۰۳۱۳۰۰۶۰۰۷۱۶۰ مورخه ۱۴۰2٫۰۷٫۱8 تقاضای آقای 
یوسف ولی پور فرزند عین اله مبنی بر صدور سند مالکیت ششدانگ یک باب 
ساختمان قسمتی از پلاک ۷ _ اصلی بخش ۷ مراغه حوزه ثبتی میاندوآب واقع 
در میاندوآب کوی ولی آباد خریداری شده از سهمی وراث مرحوم منصور کلانتری 
به شماره پرونده 2۵۴ _ ۱۴۰2  هیأت به مساحت ۳۴۷٫۵۰ متر مربع که برای آن 

پلاک ۷۱۶ فرعی تعیین گردیده است . م ٫ الف ۱۵
تاریخ انتشار نوبت اول : یکشنبه ۱۴۰2٫۰۹٫۱2

تاریخ انتشار نوبت دوم : سه شنبه ۱۴۰2٫۰۹٫28
سعید سیفی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک میاندوآب

" آگهي فقدان سند مالكیت "
سند مالكيت ششدانگ پلاك  10459 / 257 / 200 اصلي ایوان به نام عبدالله ناصری پلنگرد 
به شــماره دفتر املاک الکترونيکی 013932031500600016صادر و تسليم گردیده است 
نامبرده طی درخواســتی منضم به دو برگ استشــهاد محلی كه به تایيد  دفتر اســناد رســمی 
 شــماره 30 ایوان  رســيده، اعلام نموده اســت ، ســند مالكيت پلاک مذکور به شماره سریال
)842572 ب 93 ( به علت جابجایی  مفقود گردیده و خواستار صدور المثنی آن شده است . لذا 
مراتب در اجرای ماده )120 ( آیين نامه قانون ثبت ،یک نوبت در جراید درج تا هرکسی مدعی 
انجام معامله می باشد و یا سند مالكيت نزد اوست یا حقی برای خود قائل است  ظرف مدت 10 
روز از تاریخ انتشار این آگهي اعتراض خودرا کتبا به  اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان ایوان 
اعلام و رســيد دریافت نماید. در غير اینصورت سند مالکيت المثنی پس از طی مراحل قانونی 

صادر و تسليم مالک خواهد شد.
هوشنگ بابایی – رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان ایوان 

آگهی مفقودی
شناسنامه )برگ سبز( خودرو سواری پژو 405GLXI مدل 1390 
به رنگ نقره ای – متاليک  به  شماره موتور 12490091232 
به شماره شاســی NAAM11CA9BK434660 به شماره 
پلاک ایران 98 – 544 م 19  به نام حشــمت عزیزی به شماره 
ملی 6169642718 مفقود گردیده و  از درجه اعتبار ســاقط 

می باشد.
ایلام

مدیرکل دفتر میوه های گرمســیری و 
نیمه گرمسیری وزارت جهادکشاورزی 
ضمن اشــاره به تامین بودن انار شــب 
یلدا گفت: میزان تولید انار بیش از نیاز 
و مصرف داخلی است و ظرفیت افزایش 

صادرات را نیز داریم.
زهرا جلیلی مقدم اظهار کرد: ســطح 
باغات انار حدود ۹۶ هزار و ۵۰۰ هکتار 
است که از این سطح ۹۱ هزار و ۸۰۰ هکتار بارور و مابقی غیربارور است.وی با بیان 
اینکه انار شب یلدا تامین است، گفت: میزان تولید انار بیش از نیاز و مصرف داخلی 
است و ظرفیت افزایش صادرات را نیز داریم.مدیرکل دفتر میوه های گرمسیری و 
نیمه گرمسیری اضافه کرد: میزان صادرات هشت ماهه انار کشور  ۱۲ هزار و ۶۰۰ 
تن با ارزش حدود شــش میلیون دلار اســت. این میزان صادرات نســبت به مدت 
مشابه سال گذشته ۷۰ درصد از نظر وزنی و بیش از ۱۲۰ درصد به لحاظ ارزشی 
رشــد داشــته اســت.به گفته وی ایران دارای رتبه نخست سرانه تولید انار و رتبه 
ســوم تولید در جهان اســت. بر اساس اعلام وزارت جهادکشاورزی جلیلی مقدم 
به اســتان های تولیدکننده انار نیز اشــاره کرد و گفت: استان های فارس، مرکزی، 
خراسان رضوی، یزد، سمنان، اصفهان، لرستان و قم جزو بزرگترین تولید کنندگان 

انار کشور محسوب می شوند. 

مدیرکل دفتر میوه های گرمسیری و نیمه  گرمسیری اعلام کرد؛

 انار شب یلدا تامین است؛ 
ایران رتبه سوم تولید انار در جهان
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دربی پایتخت، بازار مکاره فوتبال ایران؛ 
۱۰۰۰ میلیارد برای هیچ!

مسئولان استقلال و پرسپولیس نه تنها  
بــه دلیل عملکــرد ضعیف این دو تیم 
در دربــی ۱۰۲ از هواداران عذرخواهی 
نکردنــد بلکه به دنبــال دادن آدرس 
اشــتباه به آنها هســتند و زیر سئوال 
بردن تصمیمــات تیم داوری، بهترین 
آدرس اشــتباهی است که می توان به 

هواداران داد.
 ۶ روز از دربی ۱۰۲ پایتخت می گذرد؛ دربی ای که در توصیف آن 
باید از جمله ای تکرار اســتفاده کرد؛ این بازی هیچ بار فنی نداشــت 
و آمارها و ارقام عملکرد بازیکنان ســرخابی مصداق همین موضوع 
است. طبق آمار متریکا عدد امید به گل در جریان بازی برای هر دو 
تیم استقلال و پرسپولیس روی هم رفته حتی به نیم هم نمی رسد 

و این یعنی فاجعه.
دو تیمی که قرارداد بازیکنانشان در مجموع بیشتر از ۱۰۰۰ میلیارد 
تومان اســت در انجام ابتدایی تریــن تاکتیک های تیمی هم عاجز 
مانده اند. اگر پنالتی اســتقلال و گل امید عالیشــاه نبود بازی هیچ 
چیز دیگر نداشت. اگر آبی پوشان صاحب پنالتی نمی شدند امید گل 
این تیم به رقم نازل ۱۲ صدم می رسید. امید گل پرسپولیسی ها هم 
بدون در نظر گرفتن ضربات ایســتگاهی ۲۵ صدم بود؛ با این حال 
نه یحیی گل محمدی و نه جواد نکونام در نشســت خبری پس از 
بازی شجاعت عذرخواهی از هواداران را به دلیل بازی بسیار ضعیف 

تیم هایشان نداشتند.
بازیکنان استقلال و پرسپولیس اگر در انجام یک فوتبال استاندارد 
ناتوان باشند اما تبحر زیادی در طلبکار بودن و غر زدن دارند. آنها 
مدام از بی پولی شکایت دارند و به گونه ای خودشان را محق می دانند 
که انگار کسی از قراردادهای چندین میلیاردی شان خبر ندارد. مگر 
می شود در بازی ای که اکثر بازیکنانش سابقه حضور در تیم ملی را 

دارند تعداد موقعیت های گل تا این حد کم باشد؟
در همیــن چنــد روزی که از دربی صد و دوم می گذرد هیچ کدام از 
عوامل اســتقلال و پرســپولیس حاضر نشدند تا پاسخگوی کیفیت 
بد این بازی باشــند. رســانه های رســمی دو باشگاه پرُ شده از اتهام  
و توهین علیه یکدیگر. تعداد بیانیه ها و مصاحبه های مســئولان و 
مربیان استقلال و پرسپولیس از تعداد پاس های رد و بدل شده در 
دربی هم بیشــتر شده اســت. نتیجه این کشمکش ها و جنگ های 
زرگری به ملتهب شدن فضای هواداری منجر شده و این موضوع را 
می توان هم در فضای مجازی و هم در جامعه به وضوح مشاهده کرد.

حالا دیگر کســی صحبت از این نمی کند که چرا دربی پایتخت تا 
این حد بی کیفیت است. به واسطه آدرس اشتباه مسئولان استقلال 
و پرســپولیس، هواداران این دو تیم رودرروی هم قرار گرفته اند و 
بدتــر اینکــه از هیچ کاری برای تحقیر طرف مقابل دریغ نمی کنند. 

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار:
 صدور مجوزهای صندوق های املاک

 و مستغلات سرعت می گیرد
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار با بیان  

این که صدور مجوزهای صندوق املاک و 
مستغلات سرعت می گیرد، اظهار داشت: 
صندوق های املاک و مســتغلات در سه 
حوزه »جــذب ســرمایه گذاران ملک، 
جــذب منابــع راکد بانک هــا و تجدید 
ارزیابی برای سیســتم بانکی« از اهمیت 

بالایی برخوردارند.
 نشست خبری پذیره نویسی سومین صندوق سرمایه گذاری املاک و 
مستغلات کشور با نماد »امین شهر«  با حضور مجید عشقی، رئیس 
سازمان بورس و اوراق بهادار، علیرضا ناصرپور، نایب رئیس هیئت مدیره 
سازمان بورس و اوراق بهادار، محمدعلی شیرازی، مدیرعامل فرابورس، 
ســید محمد مهدی احمدی، مدیرعامل بانک شهر در سازمان بورس 
و اوراق بهادار برگزار شد. عشقی در این نشست اظهار کرد: وقتی پای 
عرضه عمومی به میان می آید باید نظارت ها را افزایش دهیم تا مردم با 
مشکل روبرو نشوند. وی با بیان این که صندوق های املاک و مستغلات 
به دلیل تازه تاسیس بودن از حساسیت های بالایی برخوردارند، اظهار 
داشــت: ســهم املاک و مستغلات در بازار سرمایه بسیار ناچیز بوده و 
نتوانسته است به دلیل بازدهی پایین جایگاه مناسبی را در بازار سرمایه 
بدســت آورد. رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار با بیان این که باید 
ابزاری را معرفی کنیم که رابطه مستقیمی با عرضه و تقاضا در حوزه 
مســکن داشــته باشند، تصریح کرد: صندوق املاک و مستغلات امین 
شهر یکم، سومین صندوق در این حوزه به حساب می آید اما بانک شهر 
نخستین بانکی است که توانست مجوز پذیره نویسی را دریافت کند.

وی افزود: صندوق های املاک و مســتغلات در ســه حوزه »جذب 
سرمایه گذاران ملک، جذب منابع راکد بانک ها و تجدید ارزیابی برای 
سیستم بانکی« از اهمیت بالایی برخوردارند. رئیس سازمان بورس 
و اوراق بهــادار در ادامــه گفــت: در مدیریت صندوق ها باید قوانین و 
مقررات رعایت شود زیرا این امر موجب توسعه این صندوق ها خواهد 
شــد. عشــقی با بیان این که صندوق املاک و مســتغلات در زمره 
صندوق های جدید به حساب می آیند به همین دلیل مرکز نظارت بر 
صندوق ها توجه زیادی را بر نحوه مدیریت آن ها خواهد داشت، گفت: 
تا جایی که می شــود باید دقت کرد تا کل منابعی که به دارایی های 
صنــدوق تعلق می یابد به صورت مســتقیم بــه دارندگان واحدهای 
سرمایه گذاری منتقل شود؛ همچنین نحو گزارش دهی در خصوص 
عملکرد صندوق ها نیز باید دقیق باشد تا دارنده واحده صندوق بتواند 
به درســتی آن را ارزیابی کند.رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار 
تصریح کرد: یکی از دلایلی که سهام شرکت های ساختمانی تا کنون 
مورد توجه قرار نگرفتند، به ســبب ناتوانی در ردیابی گزارش ها بود 
که اکنون انتظار می رود گزارش های انتقال منافع به نحوی باشــد تا 

بتوانیم شاهد توسعه این صندوق باشیم.

    خبر

    خبر

اعزام پشتوانه ها به قهرمانی بزرگسالان آسیا؛
 نصیرشلال: شرایط خوبی 
در ۱۰۲ کیلوگرم نداریم

سرمربی تیم ملی وزنه برداری ایران گفت: 
نــگاه ما برای قطعی کردن ســهمیه های 
المپیک در جام جهانی تایلند اســت و در 
قهرمانی آسیا پشتوانه ها را محک می زنیم.

 نواب نصیرشلال درباره ی اینکه با عملکرد 
وزنه بردار بلغارســتان و شکستن رکورد 
جهان در دســته ۸۹ کیلوگرم مشــخص 
شــد رقابت سختی در المپیک در انتظار 

مصطفی جوادی اســت و فکر می کند وزنه بردار ایران تا المپیک بتواند 
افزایش رکورد چشم گیری داشته باشد؟ تصریح کرد: جوادی طبق یک 
برنامه از پیش تعیین شده مسیر را دنبال می کند. ما می دانیم چه چیزی 
نیاز داریم و باید به چه اهدافی برسیم. عملکرد وزنه بردار بلغارستان دور 
از ذهــن نبــود. ما هم بتوانیــم طبق برنامه پیش برویم، یکی از مدعیان 
اصلــی خواهیــم بود. او ادامه داد: جوادی وزنه بردار درجه یکی اســت و 
حتما در این مســیر با تعامل و حرف شــنوی که از تیم دارد، می تواند به 

اهداف بزرگی برسد.
ایران از سهمیه المپیک ۱۰۲ کیلوگرم جا می ماند؟   

نصیرشلال در مورد وضعیت ایران در دسته ۱۰۲ کیلوگرم برای گرفتن 
سهمیه و مدال المپیک تصریح کرد: در دسته ۱۰۲ کیلوگرم شرایط خوبی 
نداریم. در حال حاضر چند نفر در حال تلاش هستند و مشخص نیست 
چه کســی بتواند ســهمیه را کســب کند. تا اینجای کار شانس زیادی را 
برای سهمیه نداشتیم و  ممکن است تغییراتی در رنکینگ به وجود بیاید 
و ما جا بمانیم. با این حال در حال تلاش هستیم تا در جام جهانی تایلند 
سهمیه و رنکینگ خودمان را به ثبات برسانیم. قهرمانی آسیا فرصت خوبی 
برای کسب سهمیه ۱۰۲ کیلوگرم نیست و جام جهانی تایلند که آخرین 

مسابقه کسب سهمیه است، برای ما تعیین کننده است.
دو ماه سرنوشت ساز برای رسول معتمدی   

ســرمربی تیم ملی در پاســخ به این پرســش که رسول معتمدی هنوز به 
شرایط ایده ال قبل برنگشته و فکر می کند تا قهرمانی آسیا بتواند افزایش 
رکورد چشم گیر داشته باشد؟ تاکید کرد: معتمدی دقایق آخر وارد مسیر 
کسب سهمیه المپیک شد. اگر شرایط روحی جسمی او خوب پیش برود، 
۱۰۰ درصد می تواند ســهمیه را بگیرد. او وزنه بردار با تجربه و توانمندی 
است. تمرینات خوبی را هم انجام می دهد و نیاز است که به لحاظ روحی 

قوی تر شود. دو ماه آینده همه چیز واضح و روشن می شود.
حضور پشتوانه ها در قهرمانی آسیا    

او در مورد برنامه تیم ملی برای قهرمانی آســیا ۲۰۲۴ ازبکســتان تصریح 
کرد: قهرمانی آســیا برای ما بیشــتر محک نفراتی اســت که قرار است در 
سال های آینده پشتوانه تیم ایران باشند. در کنار آنها کمی از باتجربه ها 
نیز اســتفاده می شــود. نگاه اصلی ما برای قطعی کردن سهمیه المپیک، 

جام جهانی تایلند است.

    خبر

 تصمیم بانک مرکزی برای قضاوت
 با هوش مصنوعی درباره چکهای برگشتی

 طــراح قانون چک در مجلس گفت: با 
تصمیم اتخاذ شده در بانک مرکزی بنا 
شد تا بعد از فراهم شدن زیرساختهای 
نرمفــزاری قضاوت در بــاره چکهای 
برگشتی در حوزه چکهای الکترونیک 

از طریق هوش مصنوعی انجام شود.
ابوالفضــل ابوترابــی گفت: بر اســاس 
تصمیم اتخاذ شــده در جلســه بانک 

مرکزی بنا بر این شــد تا کار قضاوت در باره چکهای برگشــتی در 
حوزه چک الکترونیک توســط هوش مصنوعی انجام شــود.طراح 
قانون چک در مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: زیرساختهای 
قانونــی برای اســتفاده از هــوش مصنوعی در این حوزه وجود دارد 
و پس از فراهم شــدن زیرســاختهای نرمفزاری، کار در این حوزه 

آغاز خواهد شد.
وی افــزود اجــرای قانون در باره صدور چکهای برگشــتی فرایند 
پیچیــده ای نــدارد و صدور احکام در زمانهای مشــخص همچون 
مســدودی حســاب، توقیف اموال و صدور حکم جلب در زمانهای 
مشــخص در قانون پیشــبینی شده و اجرای آن با استفاده از هوش 
مصنوعی امکانپذیر است. ابوترابی خاطرنشان کرد: در این نشست 
که رئیس ســازمان رتبه بندی ایرانیان نیز در آن حضور داشــت بنا 
شــد تا افراد بر اســاس اعتابر اجتماعیشان همچون نداشتن پرونده 
قضایی و... برای صدور چک الکترونیک در ۱۵ رده از رنگ ســفید 
بــرای بالاترین رتبه تــا قرمز پررنگ به عنوان پایینترین رتبه رتبه 
بندی شوند و زمانی که فردی بخواهد چکی را از فردی قبول کند 
می تواند رتبه آن فرد را در سیســتم مشــاهده کند که فرد مورد 
نظــر بــرای صــدور چک چه رتبه ای را از نظر اعتبار اجتماعی برای 

صدور چک داراست. 

پیش بینی پذیر کردن نرخ ارز باید هدف 
اصلی بانک مرکزی باشد

رفع ناترازی های اقتصاد ایران پیش نیاز مهم تحقق اهداف سیاست 
تثبیــت اســت که بانک مرکزی بــه تنهایی نمی تواند در این زمینه 
موفــق باشــد و باید مجموعه اقتصادی دولــت و حاکمیت در این 

راستا گام بردارند.
 مهدی نوری عضو هیأت علمی دانشــکده اقتصاد دانشــگاه تهران، 
ضمن تاکید بر اینکه متغیرهای اقتصادی درونزا هستند، گفت: به 
طــور مثــال بانک مرکزی به طور مســتقل نمی تواند تعیین کننده 
نرخ ارز، رشــد نقدینگی یا تورم باشــد. نکته مهم دیگر در تصمیم 
گیری برای سیاســت ارزی این اســت که باید به مختصات اقتصاد 
ایران توجه شــود. به طور خاص وابســتگی به درآمدهای نفتی یا 
ناترازی هــای مختلــف در اقتصاد ایران وجود دارد و بدون توجه به 

آن ها نمی توان برای سیاست ارزی تصمیم گیری کرد. 

    خبر

 وزیر کشــور گفت: بانک مرکزی متقبل شــده بعضی از طرح هایی که 
برای توســعه و پیشــرفت تعریف شده  و باید با سرعت بیشتری تکمیل 

شود را تأمین مالی کند.
احمد وحیدی   در حاشیه نشست استانداران سراسر کشور با حضور 
محمد مخبر معاون رئیس جمهور، درباره محورهای مورد بحث در این 
جلسه، گفت: امروز موضوعات فرهنگی، اقتصادی و انتخابات بررسی 
شد.وی ادامه داد: در حوزه موضوعات فرهنگی با حضور دبیر شورای 
عالی انقلاب فرهنگی، فعال سازی هرچه بیشتر شوراهای فرهنگی در 
استان ها مورد بحث قرار گرفت و نقطه نظرات استانداران نیز منعکس 
شد. وزیر کشور بیان داشت: از موضوعات مهم مطرح شده در نشست 

امروز، انتخابات بود که با محوریت مشارکت، مورد گفت وگو و بررسی 
قرار گرفت.وحیدی با اشاره به اینکه موضوعات اقتصادی هم با حضور 
معاون اول رئیس جمهور و مســئولانی از بانک مرکزی، بررســی شد، 
اضافه کرد: یکی از مســائل مهم دولت، شــعار رشــد تولید و مهار تورم 
است که درباره این دو عنوان مهم، گزارشات استان ها به تفکیک ارائه 
و پیشــنهادات مختلف در رابطه با کارهایی که باید برای تأمین مالی 
صورت بگیرد، بررسی شد. وی با بیان اینکه راه اندازی واحدهای راکد 
به عنوان یک سیاست دولت، همچنان ادامه دارد، گفت: کنترل قیمت 
کالاهای اساســی که در ســفره مردم نقش بسزایی دارد هم در دستور 

کار این جلسه قرار داشت که به آن پرداخته شد.

وزیر کشور: 

بانک مرکزی طرح های دارای اولویت را تأمین مالی می کند

ســرمربی تیــم فوتبال پیکان پیراهن ایــن تیم را به تن برخی 
بازیکنان گشــاد دانســت و گفت: »تغییرات گســترده ای را در 
نیم فصل خواهیم داشت و سعی می کنیم نقاط ضعف را برطرف 

کنیم«.
 دو تیم تراکتور و پیکان در هفته سیزدهم لیگ  برتر فوتبال از 
ســاعت ۱۵ امروز )دوشــنبه( در ورزشگاه یادگار امام )ره( تبریز 
به دیدار هم رفتند که این مسابقه در نهایت با برتری دو بر صفر 
تراکتور به اتمام رسید. سرمربی پیکان در نشست خبری پایان 
این مســابقه اظهار کرد: »دو نیمه  کاملا متفاوت داشــتیم. نیمه 

اول همه برنامه هایی را که داشــتیم اجرا کردیم. اخراج بازیکن 
حریــف برنامه هــای ما را به هم ریخت. فــرق بازیکن باتجربه 
تراکتور با بازیکنان جوان ما اینجا مشــخص شــد.« رضا عنایتی 
ادامه داد: »اگر بازیکن خودمان اخراج می شــد خیلی شــرایط 
بهتری داشتیم. باید سریع ریکاوری شده و برای ادامه کار آماده 
شویم.« او افزود: »نبودن VAR به تیم ما ضربه زد و این موضوع 
یک مقدار نگران کننده شده است. یک گل سالم ما مردود اعلام 
شــد. امیدوارم شــرایطی فراهم شود که همه تیم ها در شرایط 

خاصی بازی کنند و اتفاقات خوبی برای فوتبالمان بیافتد.«

سرمربی تیم فوتبال پیکان:
پیراهن پیکان برای برخی بازیکنان گشاد است

      خبر ویژه

بازار سرمایه روز گذشته  با رشد بیش از ۳۵ هزار 
واحــد بر قله تاریخی دو میلیون و ۲۰۷ هزار 

واحد ایســتاد.بورس اوراق بهادار تهران به 
رونــد صعودی کــه از حدود یک ماه و نیم 
گذشــته آغاز کرده بود ادامه داد و دیروز با 
افزایــش ۳۵ هــزار و ۸۳۱  واحد به رقم دو 

میلیون و ۲۰۷ هزار و ۶۵۵ واحد رسید. این 
بالاترین سقف قرار گرفتن شاخص کل تاکنون 

بوده اســت. ارزش معاملات نیز نســبت به روزهای 
گذشته بیش از چهار برابر شد. شاخص هم وزن نیز روز دوشنبه 
با رشد ۸۴۵۹ واحد به عدد ۷۶۴ هزار و ۶۲۰ واحد رسید. دیروز 

بیش از ۵۲۸ هزار معامله به ارزش ۲۱ هزار و ۶۸۵ 
میلیارد تومان در بورس انجام شد؛ در حالی که 
این عدد طی روزهای گذشته در محدوده ۵ 
هزار میلیارد تومان قرار  داشت. فولاد، فملی، 
فارس و تاپیکو به ترتیب بیشــترین تاثیر 
را بر شــاخص کل داشتند. پترول، شستا، 
فــولاد و وبملت نیز از نمادهای پرتراکنش 
بودند.فرابورس هم ۲۴۶ واحد رشد کرد و به 
رقم ۲۶ هزار و ۶۴۰ واحد رســید. تعداد معاملات 
فرابورس نیز بیش از ۲۷۲ هزار فقره معامله به ارزش ۲۵۱ هزار 
میلیارد تومان انجام شد که رقم قابل توجهی محسوب می شود.

بورس رکورد شکست

ورزشی

تیه پول و آ

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: هفته های حساسی را پشت 
سر می گذاریم و بازی ها با توجه به جدول، حساس ترین بازی ها را 
تا نیم فصل داریم و باید سعی کنیم حداکثر امتیازها را بگیریم.

 یحیی گل محمدی در نشســت خبری پیش از بازی با اســتقلال 
خوزســتان اظهار کرد: خوشحالم در این شهر خاطره انگیز برای 
خودم هســتم. ســال های خوبی را در کنار مردم اهواز داشــتم و 

بخشی از دوران خوب زندگی من، در این شهر بود.
ســرمربی پرسپولیس ادامه داد: هفته های حساسی را پشت سر 
می گذاریم و بازی ها با توجه به جدول، حســاس ترین بازی ها را 
تا نیم فصل داریم و باید ســعی کنیم حداکثر امتیازها را بگیریم. 
تمرینات خوبی داشــتیم. با توجه به اتفاقات و حواشــی، داربی 
انرژی زیادی از نظر ذهنی از بازیکنان گرفت ولی سعی کردیم 
ریکاوری و تمرینات خوبی داشــته باشــیم. او افزود: جایگاه 
استقلال خوزستان با توجه به فوتبال خوبش، اینجای جدول 
نیست. بازی های زیادی از آنها را دیده ایم و حتی مقابل مدعیان 

بالای جدول بازی های خوبی به نمایش گذاشــته اند. 
اســتقلال خوزســتان تیم جوان و یکدستی است. 

به کادر فنی خوب اســتقلال خوزستان تبریک 
می گویــم و برای این تیم در ادامه مســابقات 
آرزوی موفقیت دارم. اســتقلال خوزستان از 
تیم هایی اســت که در این شهر ریشه دارد و 
امیدوارم بتوانیم بازی خوبی انجام دهیم و به 
سه امتیاز دست پیدا کنیم؛ هر چند می دانیم 

برد ســخت به دست می آید و بازیکنان ما باید 

تمرکز خوبی داشته باشند و انرژی خوبی بگذارند و بدانند بازی 
راحتی در پیش نداریم. سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس همچنین 
عنوان کرد: »از VAR که کار مثبتی است، استقبال می کنیم ولی 
عدم فرهنگ سازی باعث ایجاد حواشی شده است. VAR برای چه 
در بازی قبل حضور داشت؟ برای این بود تا اشتباهات بزرگ در 
بازی وجود نداشــته باشــد اما تمام اشتباهاتی که صورت گرفت 
هــم بــزرگ بود و هم علیه پرســپولیس و یک و دو امتیاز خیلی 
راحت را از تیم ما گرفتند و مانده ام چرا این اشــتباهات فقط به 
ضرر پرسپولیس بود. هم باید برای ما پنالتی گرفته می شد و هم 
گلی که استقلال به ثمر رساند پنالتی نبود. ضمن اینکه بازیکن 
استقلال باید دقیقه ۶۰ اخراج می شد. اتفاقات بزرگ این بازی 
به ضرر پرســپولیس شــد و ناراحتی ما از این است. شاید 
اگــر VAR نبود و این اتفاقــات می افتاد می گفتیم داور 
این صحنه ها را ندیده اســت دو داور عراقی هم حضور 
داشتند که البته ما روی آنها بحث داریم که چگونه و با 
چه ارتباطی از عراق به ایران آمدند. به باشگاه 
 VAR گفتم تمام مکالمات بین داور و داوران
باید پخش و شفاف سازی شود و بدانیم در آن 
صحنه ها چه اتفاقاتی افتاد و این حق طبیعی 
تیم ماســت.« او عنوان کرد: »برای اشــکان 
خورشــیدی خوشحالم که اتهامات زیادی به 
او زده شــد و دیدیم با VAR هم چه اتفاقاتی 
افتاد. اینها کار خدا اســت و خدا نمی گذارد 

حق کسی پایمال شود.«

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس: 

حساس ترین بازی ها را پیش رو داریم
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بازدید مدیر بنادر و دریانوردی استان 
گلستان از اسکله چوبی قایقرانی بندرگز

گرگان-زهراکارزگر،خبرنگارعصررســانه :مدیر بنادر و دریانوردی از 
اسکله چوبی قایقرانی بندرگز بازدید کرد

وی هدف از این بازدید را میزان پیشــروی آب دریا به ســمت اســکله، سطح 
آب خلیج نسبت به یک ماه گذشته و شوری آب را مورد بررسی قرار داد

عباســی گفت: حدود ۴۰۰ متر آب دریا به ســمت ســاحل بندرگز پیشروی 
کرده است و سطح آب خلیج در پای اسکله بندرگز نسبت به یک ماه گذشته 
حدود ۶۵سانتی متر افزایش داشته است و شوری آب خلیج نسبت به یک 

ماه گذشته ۵۰ درصد کاهش داشته است.

مدیرعامل شرکت آبفا استان البرز:
شبکه انتقال آب سد طالقان به مسکن مهر 

نظرآباد متعادل سازی شد
کرج-مهیاحســن آبی،خبرنگارعصررسانه : مدیرعامل شرکت آبفا 
استان البرز گفت: حوادث مکرر شبکه انتقال آب سد طالقان به مسکن مهر 
شهرســتان نظرآباد با اجرای طرح ســه راه گیری ۹۰ درصد کاهش یافت و 

متعادل سازی شد.
حمیدرضا نامداری گفت: از آنجا که انتقال آب سد طالقان به نظرآباد با فشار 
بالایی در داخل شبکه همراه است پس از آبگیری، حوادث پیایی شکستگی 
شــبکه را درپی داشــت. وی با بیان ان اینکه این شــبکه به تازگی مورد بهره 
برداری قرار گرفته اســت، افزود: شــرکت آبفا با اجرای طرح فوری بلافاصله 
اقدام به ســه راه گیری در مســیر این شــبکه کرد و اکنون حوادث این شبکه 

به حداقل رسیده است .
نامداری گفت: پس از آبگیری خط انتقال آب سد طالقان به نظرآباد روزانه 
شاهد حدود هفت بار حادثه شکستگی شبکه دراین مسیر بودیم که اکنون 
کاهش یافته است . وی تصریح کرد: با انجام عملیات فشارسنجی و طراحی 
مدل هیدرولیکی شــبکه اصلی آبرســان نسبت به جانمایی، خرید و اجرای 
عملیات نصب شیرفشارشکن اقدام شد و فشار شبکه اصلی آبرسان کاهش 
یافت. نامداری گفت: این حوادث ســبب هدر رفت آب در شــبکه مذکور شد 

که تلاش ها تا ایمن سازی کامل این شبکه ادامه دارد.

 راه اندازی سامانه ثبت شکایات 
شهرداری قزوین

قزوین-شاهین حسن زاده،خبرنگارعصررسانه : سرپرست مدیریــت 
بازرســی شــهرداری قزوین از راه اندازی سامانه ثبت شکایات و گزارش های 

مردمی شهرداری خبرداد.
محمد ربیعی سرپرست مدیریت بازرسی شهرداری قزوین گفت: شهروندان 
می توانند در صورتی که از عملکرد نادرســت هریک از معاونت ها، مناطق، 
ســازمان ها، ادارات و واحد های شــهرداری شــکایت و یا نســبت به نقض 
قوانین و مقررات مربوطه اعتراض دارند از طریق ســامانه شــکایات مردمی 
پیگیری کنند. وی اضافه کرد: این سامانه در بستر برنامه کاربردی قزوین 
من و در بخش ارتباطات و نظر سنجی به آدرس http://my.qazvin.ir ایجاد 
شده است و شهروندان می توانند در این بخش از طریق فرم ثبت شکایات 
مردمی و طی مراحل پیش بینی در ســامانه شــکایات خود را ثبت کنند. 
این مســئول اضافه کرد: مدیریت بازرســی در جهت تســهیل امور مردم و 
حفظ حقوق شــهروندی، رســیدگی به این شــکایات را در دستور کار قرار 
داده و در اســرع وقت نتیجه را اعلام خواهد کرد؛ همچنین در صورتی که 
شهروندان نیاز به مراجعه حضوری و ادای توضیحات بیشتر داشته باشند 
می توانند از طریق همین ســامانه اعلام کنند.سرپرســت مدیریت بازرسی 
شــهرداری اظهار داشــت: پس از ثبت اطلاعات، کارشناسان و بازرسان این 
مدیریت نسبت به گزارش گیری دقیق، تحلیل، آسیب شناسی و داده کاوی 
از اطلاعات به دســت آمده، اقدام می کنند. ربیعی افزود: این ســامانه امکان 
ثبت شــکایت به صورت فوری باقابلیت افزودن مســتندات شامل تصویر و 
صــوت و همچنین امکان پیگیری شــکایات بــا دریافت کد رهگیری را به 

شهروندان می دهد.

ایجاد ۲۰ ایستگاه برفروبی در سنندج
سنندج-سارافیضی،خبرنگارعصررســانه : معاون خدمات شــهری 
شــهرداری ســنندج از ایجاد ۲۰ ایســتگاه برفروبی و آمادگی ۳۰۰ نفر نیرو 

در سنندج خبر داد.
عرفان فتحی معاون خدمات شهری شهرداری سنندج اظهار کرد:  در راستای 
خدمات رسانی بیشتر به شهروندان ۱۵۰ دستگاه خودرو ستاد برفروبی و ۸ 

تیم آتش نشانی نیز در سطح شهر فعال می شوند.
وی با اشاره به فعالیت ۲۰ ایستگاه برفروربی در کل شهر گفت: ۱۰ هزار تن 
نمک و ماسه تا این لحظه تامین شده و ایجاد ۴۰ مخزن نمک در هر منطقه 
پیش بینی شــده است.فتحی خطرنشــان کرد: اولویت اصلی ستاد برفروبی 
شهرداری سنندج اماکن امدادی، خدماتی، خیابان های اصلی و شریانی است 
و بعد از مسیر های اصلی به مسیر های فرعی ورود می کنیم.معاون خدمات 
شــهری شــهرداری سنندج با بیان اینکه در هر منطقه به صورت میانگین ۵ 
ایســتگاه برفروبی فعال شــده و در مجموع ۳۰۰ نفر نیرو در ســتاد برفروبی 
فعالیت خواهند کرد گفت: با توجه به اینکه روزانه ۴۰۰ تن زباله در ســطح 
شــهر جمع آوری می شــود تیم های برداشت زباله در کنار نیرو های خدمات 

شهری ساماندهی شده اند.

مدیرکل بنیاد مسکن استان خبر داد:
اجرای طرح هادی در ۶۴ درصد 

روستاهای لرستان
خرم آباد-فاطمه کردعلوند،خبرنگارعصررســانه : مدیرکل بنیاد مســکن 
لرســتان از اجرای طرح هادی در ۹۰۶ روســتای استان خبر داد و گقت: این 

تعداد روستا معادل ۶۴ درصد روستاهای لرستان هستند.
پویا تابعی  اظهار کرد: در بحث حریم و اجرای طرح هادی بر اســاس قانون 
برنامه ششم توسعه موظف بودیم برای روستاهای بالای ۲۰خانوار در سطح 
کشور تهیه طرح انجام شود.وی اضافه کرد: بر اساس آمار سرشماری نفوس 
و مسکن سال ۱۳۹۵، ۱۵۷۵ روستای بالای ۲۰ خانوار در لرستان وجود دارد 
که صد درصد این روستاها دارای طرح هادی هستند.مدیرکل بنیاد مسکن 
لرستان گفت: اجرای طرح هادی مستلزم تامین اعتباراست و سالانه در بودجه 
سنواتی به دستگاه ابلاغ می شود.تابعی بیان کرد: آنچه در روستاهای استان 
انجام شده از از مجموع ۱۵۷۵ روستای استان ۹۰۶ روستا معادل ۶۴ درصد 
از اجرای طرح هادی بهره مند شدند و این درحالیست که میانگین کشور در 

این راستا ۵۴ درصد است.

    خبر

اصفهان-احســان عالیخانــی، خبرنگار 
عصررسانه : آیین انعقاد قرارداد مشارکت آبفای 
استان اصفهان و بانک ملت برای تامین منابع مالی 
پروژه های آب و فاضلاب استان اصفهان با حضور 
رئیس هیئت مدیره بانک ملت، معاون مهندسی و 
توسعه شرکت مهندسی آبفای کشور و مدیر عامل 

آبفای استان اصفهان برگزار شد.
معاون مهندسی و توسعه شرکت مهندسی آبفای 
کشور در این برنامه با بیان این که امیدواریم با انعقاد 
این قرارداد شــاهد گام های موثری در پیشــرفت 
پروژه های عمرانی آبفا در اســتان اصفهان باشیم، 
خاطرنشــان کرد: تا کنون ۸ طرح آب و فاضلاب 
توسط بانک ملت از محل اعتبارات ماده ۵۶ حمایت 
شده است و این بانک در میان بانک های کشور رتبه 
نخست را در حمایت و ارائه تسهیلات به پروژه های 
آبفا داشته است. ذوالفقار مهدی زاده با اشاره به این 

کــه اجرای طرح های فاضلاب از لحاظ جایگزینی 
منابــع تامین با توجه به شــرایط خشکســالی و 
محدودیــت منابع آبی کشــور از اهمیت ویژه ای 
برخوردار اســت به اهمیت طرح های بازتخصیص 
پســاب به ویژه در بخش صنعت اشاره و بیان کرد: 

آبفای استان اصفهان در این زمینه عملکرد خوبی 
داشــته و از شرکت های پیشــرو و فعال در سطح 
کشور محسوب می شود. مدیر عامل آبفای استان 
اصفهان نیز با بیان این که در این اســتان همانند 
بســیاری از نقاط کشور تغییرات اقلیمی و کمبود 

بارش ها باعث ایجاد محدودیت هایی در زمینه منابع 
آبی استان شده است، بیان کرد: این محدودیت ها 
باعث اهمیت بیش از پیش به آب و ســازگاری در 
مدیریت مصرف شده است به نحوی که مشترکین 
خانگی در اســتان اصفهان کمترین سرانه مصرف 
را به خود اختصاص داده اند و کمترین میزان هدر 
رفت آب و آب بدون درآمد در سطح کشور مربوط 
به این اســتان اســت. حســین اکبریان با تقدیر از 
بانک ملت به دلیل حمایت های مالی و مشــارکت 
اجتماعی در اجرای طرح های آب و فاضلاب افزود: 
با توجه به مصوبات سفر ریاست محترم جمهور در 
سال ۱۴۰۱، استفاده از تسهیلات و اعتبارات ماده 
۵۶ از ســال گذشته کلید خورد و امروز شاهد عقد 
قرار داد ســرمایه گذاری ۳۰۰۰ میلیارد ریالی در 
طرحهای توسعه و بازسازی شبکه فاضلاب استان 

اصفهان هستیم.

برای تامین منابع مالی پروژه های آب و فاضلاب : 

قرارداد مشارکت آبفای استان اصفهان و بانک ملت  منعقد شد

اخبار استان ها

تبریز-مریــم خدابخش،خبرنگارعصررســانه : مدیــر 
جهادکشــاورزی  جلفــا از صادرات بیــش از ۸۰۰ تن انار از این 

شهرستان به کشور های اوراسیا خبر داد.
 عباســی بــا بیــان اینکه جلفا یکی از قطب هــای مهم تولید انار 
است گفت: ۴۵۸ هکتار اراضی باغی این شهرستان به تولید انار 
اختصاص دارد که متوســط عملکرد شهرستان در باغات انار ۱۶ 
تن در هکتار اســت و باغات شــاخص تا ۴۰ تن انار نیز در هکتار 
برداشت کردند. وی خاطرنشان کرد: باغات انار شهرستان جلفا در 

روستا های نوجه مهر، کردشت، پهناور، اشتبین، قولان، میسن و 
دوزال قرار دارد.  عباسی میزان صادرات این محصول در شهرستان 
جلفــا از ابتدای امســال تاکنــون را بیش از ۸۰۰ تن اعلام کرد و 
کشور های اوراسیا را مقصد انار های صادراتی شهرستان دانست.

وی با اشــاره به اینکه انار جلفا از نظر کیفیت و طعم زبانزد عام و 
خاص اســت افزود: با انتقال دانش روز تولید انار ســالم و عاری از 
هر گونه آلودگی و آفت به تولیدکنندگان انار شاهد افزایش تولید 

انار در سال های آتی و افزایش صادرات خواهیم بود.

صادرات بیش از ۸۰۰ تن انار از جلفا به کشور های اوراسیا

کرمانشاه-علی کرمی،خبرنگارعصررسانه : شهردار کرمانشاه 
گفت : برنامه ای پنج ساله برای آسفالت همه شهر تدوین شده است تا در 
این مدت هر سال، ۲۰ درصد از معابر، کوچه ها و خیابان ها آسفالت شود.

نادر نوروزی شــهردار کرمانشــاه با بیان اینکه این شهر ۱۱ هزار هکتار 
مســاحت دارد گفت : پارســال ۲۰ درصد از شهر در قالب هزار کوچه، 
۱۷۰ خیابان اصلی و فرعی که عمدتا در محله های حاشــیه ای مانند 
آقاجــان، کرناچــی، مرادآباد و بعضی از مناطق محروم شــهر که اصلا 

تاکنون آسفالت نشده بودند آسفالت شد.
وی با بیان اینکه قیمت هر تن قیر ۱۵ میلیون تومان است که باید برای 
تهیه آسفالت از بورس خریداری شود یادآور شد: هزینه آسفالت بسیار 
سنگین است با وجود این سال گذشته ۲۰۰ هزار تن انجام و امسال نیز 
۲۰۰ هزار تن دیگر در برنامه است که انجام شود و این در حالی است که 
در سال های قبل سالانه تنها ۳۰ هزار تن آسفالت انجام می شد که این 
میزان هم اکنون ۶ برابر گذشته شده است. نوروزی با بیان اینکه، چون 
در گذشته آسفالتی انجام نمی شد بنابراین هیچ شهروندی نیز مطالبه 
نمی کرد افزود: الان که اقدام به آســفالت کرده ایم و این تفاوت ایجاد 
شده است مردم مطالبه گر شده و خواستار آسفالت کردن کوچه های 
خود شده اند. شهردار کرمانشاه ادامه داد: برای آسفالت برنامه ای تهیه 
شده است که به صورت نرم افزاری بوده و در این چارچوب جا هایی که 
اصلا آسفالت نشده، مناطقی که آسفالتش فرسوده شده و مناطقی که 
نیازمند لکه گیری است تعیین اولویت شده است تا بصورت عادلانه در 

هشت منطقه شهر توزیع شود.

ارومیه-رضا خادم شمس،خبرنگارعصررسانه :  مدیر شعب پست 
بانک آذربایجان غربی از پرداخت ۱۶۷۷ فقره وام ازدواج به زوجین مبلغ 

۲۶۴۰ میلیارد ریال طی دو سال گذشته خبرداد.
سعید ملازاده، افزود: طی دو سال گذشته، ۱۵۰۲ فقره وام قرض الحسنه 
فرزند آوری به مبلغ ۷۸۰ میلیارد ریال توســط شــعب پست بانک استان 
پرداخت شده است. وی همچنین از پرداخت ۳۴۸ فقره تسهیلات مشاغل 
خانگی به مبلغ ۲۷۰ میلیارد ریال توســط شــعب پســت بانک در استان 
خبرداد و افزود: ۲۱۱ فقره کمک ودیعه مسکن به  مبلغ۱۱۲ میلیارد ریال 
نیز طی دولت سیزدهم پرداخت شده است. ملازاده ادامه داد: در راستای 
حمایت از نهادهای حمایتی )کمیته امداد و بهزیستی( نیز ۵۳۷ فقره وام 
قرض الحسنه به مبلغ ۵۵۰ میلیارد ریال پرداخت شده است.مدیر شعب 
پســت بانک آذربایجان غربی با اشــاره به ارائه تســهیلات به زلزله زدگان 
خوی نیز گفت: ۳۲۵میلیارد ریال تسهیلات به ۲۰۰ واحد آسیب دیده از 
زلزله خوی پرداخت شــده اســت. وی با اشاره به ارائه خدمات پست بانک 
استان در ۲۷۷ شعبه اظهار کرد: امسال اولین شعبه ارزی استان در ارومیه 
افتتاح شده که در راستای توسعه شعبات ارزی در شهرها، بزودی دومین 
شعبه ارزی نیز در ماکو افتتاح خواهد شد. مدیر شعب پست بانک استان، 
با اشــاره به ارائه خدمات پســت بانک به زائرین اربعین در مرز تمرچین 
پیرانشهر افزود: پست بانک با استقرار در مرز تمرچین در اربعین امسال، 
بــه ۶ هــزار نفر ارز پرداخت کرد. ملازاده با اشــاره به افزایش ۲.۵ برابری 
تسهیلات پست بانک گفت: طی دو سال گذشته، منابع پست بانک استان 

به ۲۵ هزار میلیارد ریال رسیده است. 

ایلام-مسعودهواسی،خبرنگارعصررسانه : مدیرعامــل آبفای 
ایلام گفت: فاز اول آبرســانی به مجتمع ماهیزان داجیوند هلیلان با 
بیش از ۹۵ درصد پیشرفت فیزیکی در آستانه بهره برداری قرار دارد 
کــه بــا بهره برداری از آن، جمعیتی بالغ بــر ۳۰۰۰ نفر از آب پایدار، 

بهداشتی و سالم بهره مند خواهند شد. 
»پرویز ناصری«اظهار کرد: در ســنوات گذشــته روستاهای مجتمع 
»ماهیزان« »داجیوند«  هلیلان با کمبود آب مواجه بودند، لذا جهت 
بهبود و ارتقا آبرسانی به  این مجتمع، در فاز اول اقداماتی از جمله حفر 
و بهره برداری از یک حلقه چاه آبرفتی به عمق ۱۰۰ متر با آبدهی ۳۰ 
لیتر بر ثانیه، احداث خط انتقال به طول بیش از ۱۰ کیلومتر و احداث 
یک باب مخزن ۲۰۰ متر مکعبی بتنی در دســتور کار قرار گرفت و 

حدود ۶۰۰ متر خط انتقال برق نیز اجرا شده است.  
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان ایلام با تاکید بر اینکه برای 
فــاز اول ایــن پروژه اعتباری به مبلغ ۲۵۰ میلیارد ریال در نظر گرفته 
شــده، گفت: در فاز اول، جمعیتی بالغ بر ۳۰۰۰ نفر و در فاز دوم که 
ان شــالله در آینده نزدیک شــروع به کار خواهیم نمود و در مجموع 
جمعیتی بالغ بر ۶۰۰۰ هزار نفر از نعمت آب پایدار، بهداشتی و سالم 
برخوردار خواهند شد. وی تصریح کرد: در ۲ سال اخیر اقدامات بسیار 
خوبی در حوزه ی آبرسانی شهری و روستایی صورت گرفته است که 
بر آنیم تا با همدلی و هم افزایی بیشتر، این فعالیت ها را افزایش داده 
و در ارائه خدمات مطلوب و آبرسانی به مردم شریف استان ایلام، گام 

های موثرتری برداریم. 

شهردار: 

آسفالت معابر کرمانشاه نسبت به 
گذشته 6 برابر شده است

در دولت سیزدهم صورت گرفت؛

پرداخت بیش از ۱6۰۰ فقره وام ازدواج 
توسط شعب پست بانک آذربایجان غربی

 مدیرعامل آبفای استان ایلام :

پروژه آبرسانی به ۱3 مجتمع هلیلان 
در آستانه بهره برداری است

گرگان-زهراکارزگر،خبرنگارعصررســانه : مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی استان گلســتان از برپایی میز ارتباطات مردمی وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی در راستای سفر رئیس جمهوری و هیأت دولت به استان خبر داد. 
محمدجواد ســاوری با اعلام این خبر، گفت: هم زمان با دور دوم ســفر رئیس جمهوری 
و هیأت دولت به اســتان گلســتان و با حضور نماینده تام الاختیار وزیر میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی به درخواســت های مردمی در این حوزه رسیدگی می شود. 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی گلســتان بیان کرد: میثم آسوپا، 
مدیرکل دفتر مدیریت عملکرد، بازرسی و پاسخگویی به شکایات وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی به عنوان نماینده تام الاختیار وزیر به مدت دو روز در محل این 
اداره کل واقع در گرگان، خیابان امام خمینی )ره(، آفتاب پانزدهم، جنب امامزاده نور )ع( 
مستقر و پاسخگوی درخواست های مردم خواهد بود. او یادآور شد: شهروندان می توانند 
در روزهای ۲۹ آذرماه لغایت اول دی ماه به مدت ســه روز از ســاعت ۸ صبح الی ۱۸ برای 
ارائه و ثبت درخواست ها، انتقادات، پیشنهادها و شکایات خود در سه حوزه میراث فرهنگی، 

گردشگری و صنایع دستی به محل مذکور مراجعه کنند.

کرج - مهیا حسن آبی،خبرنگارعصررسانه:علی فلاحی گلباغی رئیس خانه اوقات فراغت و 
نشاط اجتماعی کشور که در نشست خبری خود در جمع اصحاب رسانه گفت : همزمان با کرونا در 
سال ۹۸، فعالان حوزه فرهنگ و هنر ان جی او »خانه اوقات فراغت و نشاط اجتماعی« را تشکیل دادند.

رئیس خانه اوقات فراغت و نشاط اجتماعی کشور افزود: اولین سازمان مردم نهاد تخصصی نشاط 
اجتماعی در البرز، سال ۹۸ پایه گذاری و پس از توسعه با همراهی معاون فرهنگی و اجتماعی ورزش 
و جوانان، ۱۵ شعبه در مناطق مختلف استان راه اندازی شد. فلاحی در ادامه اظهار داشت: مقوله 
نشــاط اجتماعی متولی اصلی و خاصی ندارد و فارغ از فعالیت ادارات ورزش، ســازمان مردم نهادی 
در این راستا کار نمی کند در نتیجه جوانان البرز ان جی او ملی خانه فراغت و نشاط اجتماعی را در 
وزارت کشور ثبت کردند. وی با اشاره به لزوم توجه به افزایش بازی های محیطی و خانواده محور، 
تصریح کرد: شعبه مهرشهر کرج که از امروز فعالیت خود را آغاز می کند به صورت تخصصی روی 
بازی های محیطی تمرکز خواهد کرد و برای اولین بار در کشــور ارائه شــده است.رئیس خانه اوقات 
فراغت و نشاط اجتماعی کشور با اشاره به اینکه از سال ۹۸ تا کنون ۴۹۲ رویداد اجتماعی و فرهنگی 
برگزار شده است، گفت: تنها موسسه ای هستیم که اجازه ورود به زندان داشته و در کنار آن برای 

شیرخوارگاه ها جشنواره اجرا می کنیم.

همزمان با سفر رییس جمهور؛

 میز ارتباطات مردمی وزارت میراث فرهنگی
 در استان گلستان برپا می شود

رئیس خانه اوقات فراغت و نشاط اجتماعی کشور:

خانه اوقات فراغت و نشاط اولین سازمان مردم نهاد 
تخصصی در کشور است

ســاری-زهرا امیری فر ،خبرنگارعصررســانه : تفاهم نامه 
همکاری مشترک میان دانشگاه علوم پزشکی مازندران و جمهوری 
زیمباوه در ایران که با حضور جمعی از اعضای هیئت رئیسه، مدیران، 
مشــاورین دانشگاه علوم پزشــکی مازندران و مسئولین و کارکنان 
مرکز آموزشــی درمانی رازی قائمشــهر برگزار شد، با امضای دکتر 
فرهاد غلامی رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی مازندران و برایت سفیر 
این کشور در ایران منعقد شد. این تفاهم نامه دایره وسیع همکاری 

دو کشور ایران و زیمباوه در حوزه سلامت در امور آموزش، پژوهش، 
تربیت نیروی انســانی به ویژه دانشــجویان و ارائه خدمات درمانی در 
آفریقا به ویژه زیمباوه را شامل می شود. دکتر غلامی رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی مازندران در مراسم انعقاد قرارداد مشترک همکاری با 
کشور زیمباوه گفت: دانشگاه علوم پزشکی مازندران وارد عرصه ای 
شــده که امروز حضور در فضای بین الملل یک هدف و قله برای آن 
اســت و این مســئله نشانه رشد دانشــگاه علوم پزشکی مازندران و 

استان است و خرسندیم که این فضای ارزشمند ایجاد شده است و 
این بستر را باید قدر بدانیم.

برایت کوپمبا سفیر زیمباوه نیز در این مراسم ضمن اظهار خرسندی 
از این فرصت مهم ، از تربیت پزشــکان مجرب، دارو ســاز و دریافت 
خدمات آموزشــی، پژوهشــی و پزشکی مطلوب بعنوان اهدف خود 
از انعقاد تفاهم نامه همکاری با دانشــگاه علوم پزشــکی مازندران یاد 

کرد و بر گسترش همکاری ها تاکید کرد.

 همکاری مشترک  دانشگاه علوم پزشکی مازندران و زیمباوه



منشور اخلاقی
انتشار دقیق و بدون سانسور اخبار نمونه ای بارز از شاخصه های  توسعه 
و پیشــرفت هر جامعه ای به شــمار می آید؛ احترام به حقوق و  حفظ 
حریم خصوصی افراد، خودداری از تهمت و افتراء در خبررســانی،  
پاسداشــت ارزش های انسانی و فعالیت های صادقانه و حرفه ای در  

عرصه مطبوعات از اصول و اهداف این رسانه می باشد.
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بلومبرگ: 
یمن به درخواست آمریکا برای توقف 
حملات در دریای سرخ پاسخ منفی داد

بر اســاس گزارش رســانه آمریکایی 
بلومبرگ، کاخ ســفید از طریق عمان 
و چند واســطه دیگــر با انصارالله یمن 
تماس برقرار کرده و از آن ها خواســته 
حملاتشــان را به کشــتی ها در دریای 

سرخ متوقف کنند.
پایگاه آمریکایی بلومبرگ گزارش داد،  

منابع مطلع گفتند، تلاش های آمریکا 
برای مقابله با ارتش یمن و حملاتشان در یکی از مهمترین مسیرهای 
کشــتی رانی جهان به دلیل اختلافات موجود میان متحدان عرب 
واشــنگتن به یک مانع بزرگ برخورده اســت. به نوشته این پایگاه 
آمریکایــی، عربســتان و امارات، دو تــا از طرفهای دخیل در جنگ 
داخلی یمن حامی جناح های رقیب علیه انصارالله یمن هستند. منابع 
گفتند، آنها به دلیل مواضع متفاوتشان تلاش تحت رهبری آمریکا را 
برای شکل دادن به یک پاسخ منسجم به انصارالله پیچیده می کنند.

نیروهای ارتش یمن تاکنون به چندین کشتی تجاری، باری و حامل 
سوخت در حمایت از حماس حمله  کرده اند. آنها در یک هفته گذشته 
حملاتشان را تشدید کرده  و در بازارهای صنعت کشتی رانی اختلال 
ایجاد کرده اند. نیروهای دریایی آمریکا و انگلیس در روزهای گذشته 
مدعی ســرنگون کردن چند پهپاد شــدند. این رسانه آمریکایی در 
ادامه گزارش خود نوشــت، واشــنگتن در حال بررسی اقدام نظامی 
علیه انصارالله یمن بوده و احتمالا برای این اقدام دست به حملات 
علیه مواضع این گروه بزند اما هنوز دیپلماســی را ترجیح می دهد. 
واشــنگتن همچنین در حال همکاری با متحدان غربی و عربی به 
منظور تقویت یک نیروهای امنیتی دریایی مامور به تامین امنیت 
کشتی های در حال تردد از دریای سرخ که ۱۲ درصد تجارت جهانی 
از آن عبور می کند، اســت. به نوشــته بلومبرگ، یک مقام آمریکایی 
اظهار کرد، کاخ سفید از طریق عمان و چند واسطه دیگر با انصارالله 
یمن ارتباط برقرار کرده و از آنها خواســته حملاتشــان را به دریای 
سرخ متوقف کنند. یک سخنگوی انصارالله یمن این تماسها را تایید 
کرد اما گفت، که آنها به اقداماتشان تا زمانی که رژیم صهیونیستی 
جنگــش در غــزه را متوقف کند ادامه خواهند داد. یک چهره یمنی 
مــورد حمایــت ابوظبی گفت، امــارات متحده عربی اصرار بر اقدام 
نظامی علیه ارتش یمن داشــته و می خواهد که واشــنگتن انصارلله 

یمن را به عنوان »تروریست« تعیین کند.

در هفتاد و سومین روز از تجاوزات اشغالگران به غزه و 
به رغم بمباران مناطق مختلف از جمله بیمارستان ها، 
این نبرد به سمتی می رود که صهیونیست ها انتظارش 
را نداشتند. آنها با توهم اینکه گسترش تهاجم، عملیات 
مقاومــت را تضعیف می کند بــا وضعیتی متفاوت و 
تلفات و خســارات بیشــتر روبه رو شده اند. همچنین 
خبر می رســد که برای آتش بس جدید با حماس،  با 

قطر وارد مذاکره شده اند.
آکســیوس اعلام کرد: مدیر ســیا   با مقامات قطری و 
صهیونیستی در ورشو دیدار می کند تا درباره یک توافق 
جدید گفت وگو کند. در این زمینه، سطح سیاسی رژیم 
صهیونیستی به دیوید بارنیا، رئیس موساد چراغ سبز 
نشان داده تا در مورد توافق جدید با میانجی ها گفت وگو 
کند. محمد بن عبدالرحمان آل ثانی، نخست وزیر قطر 
اعلام کرد که این کشــور به میانجیگری برای توقف 
دائم درگیری در غزه و حمایت از ملت فلسطین برای 
احقاق حقوقشان ادامه می دهد. بر اساس گزارش های 
عبری، سران سیا و موساد با نخست وزیر قطر در یکی از 
شهرهای اروپایی دیدار خواهند کرد تا به مذاکرات با 
هدف آزادی اسیران صهیونیست که توسط جناح های 
مقاومت در نوار غزه نگهداری می شوند، ادامه دهند.

بــا گذشــت بیــش از ۵۰ روز از آغــاز تهاجم زمینی 

اشــغالگران به غزه، به نظر می رســد محاســباتی که 
اشــغالگران برای کنترل هر چه ســریعتر اوضاع نوار 
غــزه انجام داده بودند دیگــر برای پیگیری عملیات 
زمینی معتبر نیست. با ردیابی مسیر خسارات جانی 
و مادی اشغالگران و اهداف اساسی که برای عملیات 
زمینی خود در نظر گرفته بودند می توان نتیجه گرفت 
که نبرد در مسیری پیش می رود که توسط اشغالگران 
محاسبه نشده بود در حالیکه انتظار تضعیف عملیات 
مقاومت را داشتند، خسارات جانی و مادی خودشان 

با گذشت زمان بیشتر می شود.

افزایش تلفات اشغالگران   
رسانه های فلسطینی دوشنبه گزارش دادند که ارتش 
رژیم صهیونیستی از کشته شدن یک سرباز دیگر در 
نبردهــای نوار غزه خبــر داد که به این ترتیب تعداد 
ســربازان کشــته شده طی امروز به پنج سرباز رسید. 
سخنگوی ارتش رژیم صهیونیستی بامداد دوشنبه از 
کشــته شدن چهار سرباز در جریان نبرد با گروه های 
فلســطینی در جنوب نوار غزه خبر داده بود. به این 
ترتیب، تعداد کشته شدگان ارتش رژیم صهیونیستی 
از آغاز نبرد »طوفان الاقصی« در هفت اکتبر به ۴۵۸ 

نفر رسیده اســت که ۱۲۶ مورد از آغاز تهاجم زمینی 
به غزه در ۲۷ اکتبر بوده است.

در این راستا، موشه کاپلینسکی، فرمانده سابق تیپ 
گولانی در ارتش رژیم صهیونیستی یکشنبه گفت که 
ایــن تیــپ از هفتم اکتبر تاکنون حدود یک چهارم از 
نیروهای خود را از دست داده یا آنها مجروح شده اند. 
او کشــته شدن ۸۲ افســر و سرباز را تایید کرد. تیپ 
پیاده نظام گولانی معروف به »تیپ شــماره ۱« یکی 
از مهمترین و قدرتمندترین تیپ های نخبه اشغالگر 

است که در سال ۱۹۴۸ تاسیس شد.
ارتش رژیم صهیونیســتی روز یکشــنبه از کشــته 
شــدن دو سرباز و زخمی شدن چهار سرباز دیگر در 
درگیری ها در شمال و جنوب نوار غزه خبر داده بود. 
این در حالی است که سخنگوی ارتش اشغالگر امروز 
اعلام کرد: طی ۲۴ ســاعت گذشــته به بیش از ۱۵۰ 
نقطه در غزه از طریق هوا، دریا و زمین حمله کردیم. 
این در حالی است که حملات اشغالگران به مناطق 
پرجمعیت اردوگاه جبالیا، خان یونس و شجاعیه در 
سایه تداوم قطع ارتباطات و اینترنت برای چهارمین 
روز متوالــی در تمامــی مناطق نوار غزه ادامه دارد و 
نیروهای دفاع مدنی همچنان اجساد شهدا را از زیر 

آوار بیرون می آورند.

    روزنه

یک رســانه آمریکایی گزارش داد، تحقیقات مجلس نمایندگان آمریکا در رابطه با تصمیم بایدن 
برای خارج کردن نیروهای نظامی این کشور از افغانستان، گرچه در کانون توجهات قرار ندارد اما 

همچنان ادامه دارد و در حال پیشرفت است.
 یکی از دســتیاران کمیته روابط خارجی مجلس نمایندگان آمریکا در گفت وگو با پایگاه خبری 
واشنگتن اگزمینر خاطر نشان کرد که بازرسان کمیته روابط خارجی در شش ماه گذشته بیش از 
۱۵ مصاحبه با مقامات مختلف دولت فعلی یا سابق درباره خروج نیروهای نظامی آمریکا از افغانستان 
که بیش از دو سال پیش صورت گرفت، انجام داده اند. وی افزود: کاخ سفید در مسیر درخواست های 
کمیته برای مصاحبه، کاملا ســنگ اندازی کرده اســت، در حالی که وزارت امور خارجه در ماه های 

اخیر بیشتر با ارائه اسناد و مصاحبه ها همراه بوده اما در ابتدای تحقیقات نیز همکاری نداشت.

کمیســیون ملی انتخابات مصر اعلام کرد »عبدالفتاح السیســی« برای ســومین بار پیروز انتخابات 
ریاست جمهوری این کشور شد.

 کمیسیون انتخابات مصر اعلام کرد عبدالفتاح السیسی، با کسب ۸۹.۶ درصد آرا، حدود ۳۹ میلیون 
رای، برای سومین بار در انتخابات ریاست جمهوری این کشور به پیروزی رسیده است و به این ترتیب 
برای دوره ۶ سال آتی در منصب ریاست جمهوری مصر می ماند.این کمیسیون همچنین اعلام کرد، 
درصد مشــارکت در انتخابات ریاســت جمهوری ۶۶.۸ درصد بوده است. احمد بنداری، مدیر این نهاد، 
این میزان مشارکت را در تاریخ مصر »بی سابقه« خواند. روزنامه واشنگتن پست نوشته، تعداد انگشت 
شماری از نامزدهای کمتر شناخته شده با او رقابت کردند که هیچ یک از آن ها چالش معتبری برای 
السیسی نداشتند و حدود ۱۰ درصد از آرا را  به دست آوردند. تعداد آرا باطله در انتخابات ۴۸۹.۳ رأی 

و میزان مشارکت در داخل و خارج مصر ۴۴.۷۷ میلیون رأی دهنده گزارش شده است.

۱۵39
ن میلیو

      خبر ویژه

      آخرین خبر

تلویزیــون رژیم صهیونیســتی تاکید کرد کــه این رژیم هرگز نمی تواند 
بدون کمک آمریکایی ها اســرا را بازگردانده و به جنگ ادامه دهد و ســید 
حسن نصرالله، دبیرکل حزب الله لبنان منتظر لحظه مناسب برای اقدام 

علیه این رژیم است.
نیر دفوری، خبرنگار نظامی شبکه ۱۲ تلویزیون رژیم صهیونیستی اظهار 
کرد، سید حسن نصرالله، دبیرکل حزب الله لبنان »نظاره گر ماست که در 
حال غرق شدنیم و او منتظر لحظه مناسب برای اقدام است.« ناامیدی و 
نگرانی شهرک نشین ها بابت نبود حمایت امنیتی از شهرک های واقع در 
شمال اراضی اشغالی و حملات و عملیات های مقاومت لبنان که موجب 
آوارگی گســترده ای در شــهرک های شمالی شــده، ادامه دارد. آویخای 
اشتیرن، شهردار شهرک »کریات شمونه« ضمن انتقاد از عملکرد کابینه 
رژیم صهیونیستی در مواجهه با وضعیت بحرانی موجود در مرزهای لبنان، 
وقوع تلفات هر روزه در حملات حزب الله لبنان را تایید کرد. تلویزیون رژیم 
صهیونیستی نیز اذعان کرد که حزب الله لبنان هر بار رژیم صهیونیستی را 
با انواع مهمات مورد استفاده خود غافلگیر می کند و »هیچ شب و روزی در 
شمال )اراضی اشغالی( بدون وقوع انفجارها سپری نمی شود و زندگی در 

آنجا بسیار دشوار است.« نیر دفوری گزارش داد: »اسرائیل« هرگز بدون 
کمــک آمریکایی ها کــه در مقابل آن باید هزینه ای را بپردازد، نمی تواند 
اســرا را بازگردانده و به جنگ ادامه دهد. این خبرنگار نظامی تلویزیون 
رژیم صهیونیستی افزود: اگر ائتلافی با آمریکایی ها و دیگر طرف ها - که 
کار ســختی اســت - ایجاد نشود، ما به نقطه ضعفی می رسیم که پیش از 

این مشابه اش را ندیده ایم.

تلویزیون رژیم صهیونیستی مدعی شد، پاریس به بیروت پیام داده که 
انتظار یک ســازش دیپلماتیک را دارد که حزب الله را از مرزها با اراضی 

اشغالی دور نگه دارد.
 شبکه هفت تلویزیون رژیم صهیونیستی  مدعی شد که امانوئل ماکرون، 
رئیس جمهوری فرانسه طی چند روز گذشته این پیام را به لبنان ابلاغ 
کرده که پاریس انتظار سازش دیپلماتیکی را دارد که حزب الله لبنان را 
از مرزها با اراضی اشغالی فلسطین دور نگه دارد. این شبکه عبری زبان در 
ادامه اعلام کرد که فشارهای فرانسه برای دستیابی به سازشی دیپلماتیک 

در جنوب لبنان که بتواند حزب الله لبنان را از مرزها با اراضی اشــغالی 
دور نگه دارد، رو به افزایش هستند. کاترین کولونا، وزیر خارجه فرانسه 
یکشنبه با الی کوهن، وزیر امور خارجه رژیم صهیونیستی و بنی گانتس، 
وزیر کابینه جنگ این رژیم دیدار کرد. گانتس در دیدار با کولونا، اتخاذ 
اقدامی به منظور دور نگه داشــتن حزب الله لبنان از مرزها را خواســتار 
شــده و در ادامه مدعی شــد، »اگر این کار انجام نشود، اسرائیل خودش 
آن را انجام خواهد داد.« بنی گانتس در ادامه باز هم مدعی شــد، »ما 
برای راه حل سیاسی آماده هستیم، اما برای اقدام نظامی هم آماده ایم.«

رسانه عبری:    

دبیرکل حزب الله نظاره گر و منتظر لحظه مناسب برای اقدام علیه ماست

تقلای ماکرون برای دور نگاه داشتن حزب الله لبنان از اراضی اشغالی

      اینفوگرافی

رئیس بانک مرکزی روسیه، الویرا نابیولینا هشدار داد، اگر بروکسل 
تهدید به اســتفاده از دارایی های مســدود شده روسیه برای کمک 
بــه اوکرایــن کند، یورو می تواند جایگاه خود را به  عنوان ارز ذخیره 

جهانی از دست بدهد.
رئیس بانک مرکزی روسیه اظهار کرد که به نظر ما، برداشت درآمد 
حاصل از ســرمایه گذاری وجوه مســدود شده و هم مسدود کردن 
وجوه، چشم انداز توسعه یورو به عنوان ارز ذخیره و استفاده از آن در 
تسویه حساب های بین المللی را بدتر می کند. نابیولینا خاطرنشان 
کــرد که در حال حاضر، تنظیم کننــده راه هایی برای بازگرداندن 

دارایی های مسدود شده، احتمالا از طریق دادگاه را ارزیابی می کند، 
اگر چه این روند می تواند چالش  برانگیز باشد.

اتحادیه اروپا، ایالات متحده و متحدان آنها از سال گذشته میلیاردها 
دارایی و اموال روسیه متعلق به افراد و نهادهای روسی را به عنوان 
بخشــی از کمپین تحریمی علیه مســکو بر ســر درگیری اوکراین 
مســدود کرده اند. با وجود هشــدارهای مکرر روســیه و بسیاری از 
کارشناسان غربی مبنی بر اینکه این مورد می تواند اعتماد جهانی 
به سیســتم مالی غرب و ارزهای آن را به خطر بیندازد، کشــورهای 
غربی به طور فعال در حال بررسی راه هایی برای استفاده از این بودجه 

برای کمک به کی یف هستند. بر اساس گزارش این هفته فایننشال 
تایمز، به نقل از یک مقام ناشناس گروه هفت، این گروه اخیرا بحث ها 
را در مورد تصرف دارایی های مستقل روسیه »به عنوان اقدام متقابل 
برای ترغیب روسیه به پایان دادن تجاوزاتش« افزایش داده و راهی 

منطبق با قوانین بین المللی برای انجام آن تعیین کرده است.
 این گروه در نظر دارد تا در دومین ســالگرد درگیری اوکراین در 
فوریه سال آینده، پیشنهاد مفصلی را در نشست رهبران خود ارائه 
دهد. روسیه مسدود کردن دارایی های خود را غیرقانونی می داند و 

توقیف احتمالی وجوه را دزدی آشکار تلقی می کند.

یورو بی اعتبار می شود؟

حبه مصا

السیسی بار دیگر پیروز انتخابات مصر شدکمیته مجلس نمایندگان آمریکا: سقوط کابل کاملا قابل پیش بینی بود

پزشکان بدون مرز: زنده ماندن در غزه یک شانس است

لملل
بین ا


